

## Protokół Nr XXIX/2017

**z obrad sesji Rady Gminy Mokrsko z dnia 28 lutego 2017 roku, która odbyła się w godz. od 9:00 do 12:05 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy pod przewodnictwem pana Tomasza Stefaniaka – Przewodniczącego Rady Gminy**

Ustalona liczba radnych - 15  
Faktyczna liczba radnych - 15  
Liczba radnych obecnych na sesji - 15

### Radni Rady Gminy Mokrsko obecni na sesji:

1. Bil Zenon
2. Chwaliński Dominik
3. Cichosz Beata
4. Dudzik Dariusz
5. Leszczewski Mariusz
6. Majtyka Grzegorz
7. Musiał Paulina
8. Pietras Marek
9. Płonka Paweł
10. Prygiel Grzegorz
11. Siudy Grażyna
12. Stefaniak Tomasz
13. Szewczyk Adam
14. Wyrembak Elżbieta
15. Wyřebak Magdalena

### Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Tomasz Kącki – Wójt Gminy
2. Renata Nagła – Skarbnik Gminy
3. Małgorzata Stanek - Skarbnik Gminy
4. Jolanta Gardyan - Kierownik GOPS w Mokrsku
5. Leszek Rodak - były Komendant ZG ZOSP w Mokrsku
6. Łukasz Wolny - Inspektor ds. rolnictwa i gospodarki nieruchomościami
7. Hull Krzysztof - Dyrektor ZSiP w Mokrsku
8. Tadeusz Kik - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Drogownictwa
9. Arkadiusz Gmur - Inspektor ds. planowania przestrzennego i gospodarki komunalnej
10. Jolanta Juszczak - sołtys sołectwa Ożarów
11. Teresa Strózik - sołtys sołectwa Krzyworzeka I
12. Katarzyna Kowalska - sołtys sołectwa Chotów
13. Danuta Komor - sołtys sołectwa Mokrsko II
14. Agata Rzeźnik - sołtys sołectwa Brzeziny
15. Zbigniew Braliński - sołtys sołectwa Motyl-Lipie
16. Zbigniew Szkudlarek - sołtys sołectwa Komorniki
17. Małgorzata Świdorska – sołtys sołectwa Krzyworzeka II
18. Artur Białek - dziennikarz Kulis Powiatu

Ogółem w obradach XXIX sesji udział wzięły 33 osoby.

### **Porządek posiedzenia:**

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Ustalenie porządku obrad.

3. Wręczenie podziękowania panu Leszkowi Rodakowi – byłemu Komendantowi Gminnemu Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Mokrsko.
4. Przyjęcie protokołu z XXVI i XXVII sesji Rady Gminy.
5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
6. Zapytania do comiesięcznego sprawozdania Wójta Gminy.
7. Sprawa przebudowy i remontu przedszkola w Ożarowie w kontekście projektu zarządzania energią w budynkach użyteczności publicznej.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego;
  - b) utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół i Przedszkola w Mokrsku;
  - c) przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku;
  - d) nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko;
  - e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mokrsko na lata 2017-2028;
  - f) zmian w budżecie Gminy Mokrsko na rok 2017;
  - g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko;
  - h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko.
9. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.
10. Zamknięcie obrad sesji.

## **P u n k t 1**

### **Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad**

Radny Tomasz Stefaniak, Przewodniczący Rady – otworzył XXIX sesję Rady Gminy, powitał wszystkich przybyłych i następnie stwierdził wymagane kworum do podejmowania uchwał i wniosków.

## **P u n k t 2**

### **Ustalenie porządku obrad**

Porządek obrad XXIX sesji został przesłany radnym łącznie z zaproszeniem na sesję, niemniej Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad. Przewodniczący Rady zapytał się czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.

Sekretarz Gminy – chciałam wyjaśnić, że punkt dotyczący utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół i Przedszkola w Mokrsku ma być tylko w formie zapisu do protokołu, ponieważ nie można podjąć takiej uchwały jako oddzielnego dokumentu, ponieważ Nadzór by nam uchylił. Nie ma merytorycznego przepisu, który by umożliwiał podjęcie takiej uchwały. Jak śledziłam uchwały, to były one potem uchylane przez Nadzór. Tutaj tylko głosowanie odnośnie zaakceptowania, żeby taki oddział powstał, natomiast nie w formie oddzielnego dokumentu, tylko zapisu do protokołu.

Przewodniczący Rady – proponuję, żeby ten podpunkt został, tylko nie będzie uchwały, a zapis do protokołu.

Radny G. Prygiel – nie otrzymałem protokołu nr XXVI na e-maila, tzn. przyszedł pusty. Czy ktoś czytał ten protokół?

Radny A. Szewczyk – próbowałem go otworzyć, on jest pusty. Może jak ktoś przesyłał, niezapisany został. Po prostu jest plik jako protokół, ale on jest pusty, jest czysta kartka, nic na nim nie ma.

Sekretarz Gminy – prosiłabym, żeby zadzwonić, jeśli taka sytuacja ma miejsce, ponieważ czasami różnie w systemach jest, że jakiś błąd wyniknie. Żeby nas poinformować, bo na pewno było w dobrej wierze żeby przesłać i żeby dotarło, a nie żeby takie problemy wynikły.

Przewodniczący Rady – propozycja, żeby wykreślić przyjęcie protokołu nr XXVI.

Radny G. Prygiel – zostawić tylko nr XXVII.

Radny G. Majtyka – do p. Sekretarz, żeby szerzej wyjaśniła. Jak nie podejmujemy uchwały, to na jakiej podstawie ten oddział jest powoływany?

Przewodniczący Rady – ale będziemy w danym punkcie rozmawiać na ten temat. Teraz rozmawiamy o porządku obrad. Jeśli pani Sekretarz chce wytłumaczyć, to proszę.

Sekretarz Gminy – śledziłam orzecznictwo i wynikało z niego, że to poprzez wprowadzenie zmian do statutu szkoły powinno być zrobione. Natomiast jak rozmawiałam z panem dyrektorem, bo wcześniej mówił o tej uchwale, to mówi że już wie i wycofuje to i że taki zapis w statucie mają. W zasadzie wszystko jest, a tylko chodzi o to, żeby Państwo zaakceptowali, że taki oddział ma powstać i że będziecie dofinansowywać.

Wójt Gminy – nie był zapraszany p. dyr Hull, może byśmy jeszcze go zaprosili, bo jest na to jeszcze czas. Gdybyście mieli Państwo jeszcze jakieś pytania.

Przewodniczący Rady – to pana dyrektora uprzedzić, bo nie wiemy dokładnie, o której godzinie, a to jest któryś punkt z kolei. W takim razie zaprosimy p. dyr Hulla.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Rada Gminy przyjęła porządek XXIX sesji Rady Gminy z zaproponowanymi zmianami jednogłośnie (przy obecności 13 radnych).

### **P u n k t 3**

#### **Wręczenie podziękowania panu Leszkowi Rodakowi – byłemu Komendantowi Gminnemu Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Mokrsko.**

Głos zabrał pan Tomasz Kącki – Wójt Gminy – ja już pana Komendanta raz żegnałem bardzo serdecznie jako Wójt, teraz byśmy musieli go pożegnać wspólnie z Radą, więc myślę, że to p. Przewodniczący zabierze głos.

Przewodniczący Rady - w związku z zakończeniem przez Pana pełnienia funkcji Komendanta Gminnego OSP pragnę serdecznie podziękować za wieloletnią owocną współpracę, która ułatwiała wykonywanie wielu zadań społecznych na terenie gminy. Wspólne lata działalności z Panem w ramach różnorodnych inicjatyw przyniosły mi wiele satysfakcji i zadowolenia z dobrze wypełnionych zadań na rzecz społeczności lokalnej i organizacji społecznych. Dziękuję za okazane zrozumienie i życzliwość oraz zaangażowanie w działalność Ochotniczych Straży Pożarnych oraz lokalnych struktur organizacji pozarządowych. Pana cierpliwość oraz konsekwencja w pokonywaniu wielu problemów i dążenie do realizacji powierzonych zadań może stanowić wzór dla młodych osób chcących działać na gruncie społecznym. Łącząc wyrazy szacunku i szczerzej sympatii proszę jednocześnie o przyjęcie ode mnie życzeń dobrego zdrowia, spełnienia kolejnych planów i zamierzeń stawianych przez życie na Pańskiej drodze oraz wszelkiej osobistej i rodzinnej pomyślności. Wszystkiego dobrego.

Pan L. Rodak – dziękuję bardzo. Chciałem serdecznie podziękować. Tak jak p. Wójt powiedział, co zebranie i spotkanie, jest bardzo przyjemnie, ale chciałem zapewnić, że zostawiam jednostki z terenu naszej gminy w bardzo dobrym stanie. Statystycznie w powiecie jesteśmy jako gmina w ochronie p.poż. bardzo wysoko. Mamy nowego Komendanta, mam nadzieję, że będzie dalej prowadził tak jak stary Komendant. Dziękuję bardzo.

### **P u n k t 4**

#### **Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.**

Protokół z XXVII sesji Rady Gminy był wyłożony na sali obrad przed sesją. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy do protokołu są uwagi.

Radny G. Prygiel – mamy takie stwierdzenie odnośnie spółki EKODIAG EKO-ENERGIA: „...i ewentualnie wtedy Wieluń przejmie, ale po rozmowie, która tam się odbyła Wieluń raczej w ten sposób nie był zainteresowany żeby coś przejmować. Zwrócił się tylko do p. W., żeby tak jak ewentualnie gm. Mokrsko oddał udziały Wieluniowi, na co p. W. nie wyraża zgody”. My oddawaliśmy jakieś udziały, mieliśmy jakieś udziały, które oddaliśmy tej spółce jako gm. Mokrsko? Bo pan tutaj powiedział, że Mokrsko oddało jakieś udziały.

Wójt Gminy – my nie mieliśmy udziałów. Powinno być jako Związek Gmin Ziemi Wieluńskiej, moja pomyłka. Grunty, które w tej chwili stanowią część kapitału spółki EKO-ENERGIA, zostały pozyskane w następujący sposób: z Agencji Nieruchomości Rolnej gmina Wieluń otrzymała grunty na cel związany z budową zakładu, który miał przerabiać produkty rolnicze na produkty inne - paliwa. Tu chodziło o biopaliwa. Wieluń te grunty przekazał w formie darowizny Związkowi Gmin ZW. ZGZW tworząc spółkę EKO-ENERGIA wniósł gotówkę – 20.000 zł plus te grunty. W tym momencie pojawił się p. Wrzeczona z firmą EKODIAG. EKODIAG wniósł do spółki plany określone na wartość ponad 4 mln zł. Określono wartość gruntów na ponad 400 tys zł plus te 20.000 zł w gotówce i to stworzyło, że układ jest w tej chwili taki, że 11% jest ZGZW, a 89% należy do EKODIAG. Gmina Wieluń w momencie kiedy wystąpiła ze Związku, p. M. wystąpił, zwróciła się sądowo o zwrot gruntów, które przekazała ZGZW. Ta sprawa odbyła się, nie został pomyślny wyrok dla Wielunia i Wieluń jak gdyby utracił możliwość odzyskiwania tych gruntów, ale z drugiej strony cały czas, zwłaszcza p. A. informował nas, że radni z gm. Wieluń chcieliby, żeby te grunty do nich wróciły, a my proponowaliśmy jak można to zrobić poprzez sprawy sądowe. Później się pojawiła kwestia związana z tym, że ewentualnie my oddamy udziały jako ZGZW Wieluniowi, ale widać, że Wieluń w to nie pójdzie.

Radny G. Prygiel – w ostatnim czasie nic się nie zmieniło w tej sprawie, nie ma znaczących zmian oprócz tego, że toczą się postępowania?

Wójt Gminy – te postępowania zaczynają być dla nas coraz bardziej korzystne, bo w tej chwili toczą się rozprawy nie w Łodzi, ale we Wrocławiu, bo firma przeniosła swoją siedzibę, mimo że nazwę ma z Ziemią Wieluńską. Przeniosła do Wrocławia i tam w kolejnych rozprawach sądowych dotyczących kwestii walnego zgromadzenia i zaskarżenia przez nas uchwał, sędziowie zaczynają żądać opinii biegłego rewidenta. Jedna opinia, która wpłynęła, jest bardzo niekorzystna dla spółki, dla p. W. jako Prezesa również. Okazuje się, że blokuje informowanie Sądu o dokumentach, które są potrzebne, żeby taką opinię przedstawić i teraz już dwa razy wystąpili w ten sam sposób, więc jak gdyby my będziemy w stanie jako ZGZW udowodnić, że działalność tej spółki to jest po prostu fikcja i dążyć do jej rozwiązania lub odzyskania wniesionych udziałów. Wieluń nie chce brać udziału w tym rozwiązaniu na dzień obecny, bo to wiąże się z wydatkami z tym, że zakładaliśmy, że jeżeli odzyskamy te grunty, to jakaś część chyba będzie musiała zostać, żeby pokryć długi spółki, ale reszta powinna wrócić do Wielunia. Jeżeli Wieluń nie będzie w tym brał udziału, więc ostatnio Wójtowie stwierdzili, że jak Wieluń się do niczego nie dołoży, to my niekoniecznie będziemy dążyć do zwrotu tych gruntów, być może sami je sprzedamy.

Radny G. Prygiel – Wieluń w którym roku wystąpił ze ZGZW? Czy pan pamięta?

Wójt Gminy – p. M. został Burmistrzem w 2002 r., więc to było albo w 2002 r. lub w 2003 r. Chodziło głównie o to, że Przewodniczącym ZGZW był były Burmistrz p. A.. Pan A. był wtedy w spółce EKO-ENERGIA, Prezesem był p. S. wtedy, później p. A. został Prezesem EKO-ENERGIA i to jakby zdecydowało o tym, że Wieluń wyszedł. Zasada wyjścia w tej chwili ze Związku jest taka, że kto wychodzi, to wychodzi bez niczego, co Związek posiada jako udział w majątku.

Radny G. Prygiel – wcześniej były inne zasady?

Wójt Gminy - wcześniej nikt nie wychodził na tej zasadzie. Gdy pojawiły pierwsze gminy, które odchodzą, to być może dzięki Wieluniowi, (bo Wieluń wtedy w Zarządzie miał zdecydowaną przewagę, tak samo w Zgromadzeniu). Przegłosowali taką uchwałę, która później dla nich była też niekorzystna.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Protokół został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania (przy obecności 13 radnych).

## **P u n k t 5**

### **Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.**

Do Komisji Uchwał i Wniosków zaproponowano radnych: Marka Pietrasa, Zenona Bila i Grzegorza Majtykę.

Rada Gminy zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków przyjęła jednogłośnie.

## **P u n k t 6**

### **Zapytania do comiesięcznego sprawozdania Wójta Gminy.**

Radna G. Siudy – proszę p. Wójta o rozwinięcie pkt. 4, 8 i 9 i p. Sekretarz też będę prosiła. Pkt. 4 – udział w Zarządzie i Zgromadzeniu Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej.

Wójt Gminy – jeżeli chodzi o ten punkt, najważniejsze było uchwalenie budżetu ZGZW i nastąpiło to w styczniu. Jeżeli chodzi o tematy dodatkowe, to właśnie sprawa EKO-ENERGII, kolejnych rozpraw i dodatkowo była poruszana sprawa Telekomunikacji Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej, bo były Wójt z Pątnowa p. S. wytoczył sprawę przeciwko TZG i w pierwszej instancji wygrał i żąda zwrotu ok. 270.000 zł.

Radna G. Siudy – pkt 8 - spotkanie robocze w Sokolnikach w sprawie zmian w ustawach dotyczących zagospodarowania odpadami oraz wycinki drzew. O wycince drzew wiemy, a o odpadach nie.

Wójt Gminy – jeżeli chodzi o sprawy związane ze wspólnymi tematami, od czasu do czasu w ramach powiatu wierszowskiego, wieluńskiego i pajęczańskiego spotykamy się. Często jest to w Sokolnikach, w Mokrsku i nieraz w Wieluniu. W tym przypadku były 2 tematy. Jeśli chodzi o wycinkę drzew, chodziło o to, żebyśmy ustalili, jako gminy, wspólny model działania, czy podejmujemy jakieś uchwały dodatkowe do tych przepisów, które są w tej chwili w ustawie. Stwierdziliśmy, że nie, poczekamy co się będzie działo i w sumie dobrze, bo wychodzi na to, że ustawa będzie zmieniona. Jeśli chodzi o gospodarowanie odpadami, jest jeden bardzo ważny punkt, który teoretycznie zacznie wchodzić od lipca tego roku. Chodzi o to, że w całym kraju mają być w jednakowy sposób segregowane śmieci, czyli ma być jeden wzór pojemnika i gminy mają czas, żeby się do tego dostosować. Teoretycznie jest to poza zasięgiem przetargów, które obowiązują, ale od tego momentu tak powinno być i już jest określone jak ma wyglądać kosz, jaki ma mieć kolor, jaką naklejkę. Jeżeli nie będzie tak jak np. jest na naszym terenie, kolory itd. odpowiadać pojemnikom, to znowu firmy będą musiały zakupić pojemniki i wrzucą to w koszty przetargu.

Radna G. Siudy – następne, spotkanie w Dobrzelowie koło Strykowa zorganizowane przez Związek Gmin Wiejskich dla województwa łódzkiego oraz w Łodzi zorganizowane przez Marszałka Województwa Łódzkiego.

Wójt Gminy – jak wiecie Państwo, w pracach Parlamentu pojawił się temat związany ze skróceniem kadencyjności samorządu, czyli osoby, które pełnią swoje funkcje jako burmistrzowie, prezydenci i wójtowie, po dwóch kadencjach sprawowania władzy nie mieliby możliwości w następnej kadencji ubiegać się o reelekcję. Teoretycznie po 4 latach przynajmniej były takie zapisy. Większość organizacji samorządowych zrzeszających m.in. jak Związek Gmin Wiejskich gminy wiejskie, ale i Związek Miast Polski, Miasteczek, Unia Powiatów, organizują się, żeby temu przeciwdziałać. Związek Gmin Wiejskich, którego też członkiem jest gmina Mokrsko, organizuje takie spotkania regionalne, one rozpoczęły się od wyborów w ub. roku nowego Zarządu i prawie przypadł w tym momencie kiedy jest ta kwestia samorządowa i ona była głównie poruszana. Jeszcze poruszaliśmy sprawy związane z reformą oświaty i jak ewentualnie im przeciwdziałać, czy jak dążyć do pozyskania środków finansowych na tą reformę. W takim naszym gronie pod kuratelą

Związku Gmin Wiejskich dyskutowaliśmy. Jeśli chodzi o spotkanie w Łodzi, to Marszałek właśnie w tym temacie związanym z kadencyjnością samorządów i tego co się zbliża, poprosił o spotkanie. Przygotowane było stanowisko, że jesteśmy ogólnie temu przeciwni i te samorzady, które chciały, czy Wójtowie, mogli taką petycję, która jest zbierana w skali całego kraju, zebrać i ona ma być wysłana do Parlamentu do dyskusji. Ogólnie, jeśli chodzi o sprawy związane z ustawami dotyczącymi samorządu, przede wszystkim wszyscy mamy za złe, że pewne rzeczy związane z taką reformą nie zostały najpierw przedyskutowane na tzw. Komisji Trójstronnej, kiedy jest zarówno strona rządowa jak i samorządowa i potencjalne inne czynniki. Nie było takiej dyskusji, tylko pojawia się projekt i on jest już wdrażany w życie, czy moderowany, a my stajemy przed faktem dokonanym.

Radna G. Siudy – p. Sekretarz prosiłabym, bo była w zastępstwie p. Wójta na Konwencji Wójtów w Wieluniu. Króciutko co tam było.

Sekretarz Gminy – na Konwencji najważniejszą rzeczą była informacja przez Prezesa Funduszu Ochrony Środowiska w Łodzi, dotycząca możliwości pozyskania środków przez gminy na różne programy. To był najważniejszy punkt. Był też p. Chowis, radny Sejmiku Województwa Łódzkiego i informował o możliwościach pozyskania środków dla sołectw i dla OSP.

Wójt Gminy – tradycją Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska jest, że w obszarze powiatu w I kwartale starają się spotkać z Wójtami i większość samorządów naszych w skali powiatu organizuje takie spotkania i tak prawie wyszło, że ten temat był do ruszenia. WFOŚ być może czekają duże zmiany, bo ma przestać podlegać pod Marszałka i ma być scentralizowany pod Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, ale na razie jeszcze taka ustawa nie została wprowadzona w życie.

Radny A. Szewczyk – Referat Zamówień, Funduszy, Inwestycji i Spraw Społecznych, w pkt 9 – prowadzono konsultacje z gminą Wieluń odnośnie zagospodarowania ścieżki rowerowej szlakiem dawnej wieluńskiej kolejki wąskotorowej. Proszę o rozszerzenie tematu.

Wójt Gminy – w 2016 r. rozmawialiśmy nt. tego, że istnieje możliwość złożenia wniosku do Regionalnego Programu Operacyjnego w bazie poddziałania dotyczącego turystyki, żebyśmy wspólnie np. z gm. Wieluń taki wniosek złożyli. Nie byliśmy – państwo Radni - tym zainteresowani. Wieluń taki wniosek złożył i jeszcze dodatkowy dotyczący dworca kolejowego na Dąbrowie i uzyskali dofinansowanie. Ścieżka wg mojej wiedzy ma wyglądać w ten sposób, że na całym szlaku kolejki po stronie zaczynając od ul. Traugutta będzie wykonany dywanik asfaltowy o szerokości 1,5m lub inny sposób utwardzenia i po bokach będzie miał poszerzenie jeszcze 0,5 m. Będą 2 wiaty i ta kolejka kończy się na moście między Chotowem a Turowem. Z punktu widzenia działania tej ścieżki, bo można ominąć ją wjeżdżając z powrotem na drogę powiatową nr 4509, przejeżdżając mostem i już na stronie chotowskiej skręcając z powrotem na kolejkę. Taka trasa związana jest z brakiem mostu na Kanale Krzyworzeka – Kopydlów. Jest kwestia związana z tym, czy Wieluń chciałby wykonać remont tego obiektu lub żebyśmy wspólnie wyremontowali ten most jako przejazd dalszy dla ścieżki rowerowej i przede wszystkim dla koni, bo konie są też istotne w tym projekcie. Na etapie składania wniosku Wieluń był tematem zainteresowany, po otrzymaniu dofinansowania jeszcze bardziej. Dlatego mamy się spotkać i rozmawiać na ten temat. Zostały przygotowane wstępne kosztorysy, gdyby projektant zajął się tym mostem. Projekt kosztowałby ok. 64.000 zł. Most, który brakuje na Olszynie, tam gdzie nie ma w ogóle torów, są ukradzione, mógłby kosztować ok. 74.000 zł. To są oczywiście koszty, o których mówimy jako szacunek, ale być może Wieluń byłby w stanie przyjąć taką inwestycję na siebie. W rozmowach będziemy dążyć do tego, żeby z naszym niewielkim udziałem, (bo oni są przecież bogatą gminą, a my nie), sprawę odbudowy mostu/ mostów ruszyć z miejsca, tak aby nie było objazdów na trasie. Mamy się spotkać w piątek o godz. 14:00. To jest kwestia otwarta. Szkoda, że do projektu nie przystąpiliśmy, bo było dofinansowanie w rzędzie 75-85%.

Przewodniczący Rady – mam zapytanie do pkt 7 odnośnie tego Referatu, w sprawie dofinansowania z PFRON-u ułatwiającego dostęp do Urzędu Gminy. Czy już coś wiadomo i kiedy będą jakieś informacje dla nas dobre?

Wójt Gminy - na początku roku. Jeżeli chodzi o PFRON, trzeba złożyć deklarację czy Gmina w danym roku kalendarzowym jest zainteresowana działaniami związanymi m.in. z poprawieniem dostępu, czy zniesieniu barier dla osób niepełnosprawnych. Ponieważ nasz Urząd Gminy niestety nie jest dostosowany do osób niepełnosprawnych, ogólnie mamy przygotowany projekt remontu tego obiektu. W projekcie chodzi o dół, w którym już nie ma piwnicy, plus nowa klatka schodowa, bo schody widać że się już rozpadają, więc złożyliśmy taki wniosek, że jakieś pieniądze byśmy ewentualnie chcieli i trzeba było wypełnić odpowiedni wniosek. Jeśli chodzi o ten obiekt w ramach działalności kulturalnej, Gminna Biblioteka Publiczna mogła złożyć i został złożony taki wniosek o poziomie dofinansowania do 80% na remont dołu. Zobaczymy czy przejdzie w konkursie, czy nie, trudno powiedzieć. Jeżeli by przeszli, to wtedy z tego Funduszu warto byłoby skorzystać i jeszcze żeby zwiększyć dofinansowanie do tego remontu, żeby stworzyć miejsce dostępu do osób niepełnosprawnych. Ogólnie cała koncepcja zakłada, że przez windę, która znajduje się tutaj w Urzędzie, osoby docierają na I i II kondygnację i poprzez korytarz przejeżdżają do Biblioteki, bo ma być taki łącznik, który powodowałby, że te 2 budynki mogłyby funkcjonować jako 1 wspólny obiekt.

Radna B. Cichosz – pkt 6 – przygotowano uchwałę na potrzeby projektu dotacji dla gmin, projekty w sołectwach. Coś szerszej na ten temat?

Wójt Gminy – jak powiedziała wcześniej p. Sekretarz, istnieje możliwość poprzez Urząd Marszałkowski złożenia wniosków na dofinansowanie do kwoty 5.000 zł, działań w obszarze sołectwa. Pula, która w tym roku jest przeznaczona na te działania jest 4 razy większa, w ub. roku było 200.000 zł, w tym roku jest 800.000 zł. Jest ograniczenie, żeby 3 sołectwa z terenu danej gminy złożyły. U nas były podjęte uchwały na zebraniach wiejskich w Krzyworzece, na Mątewkach i w Ożarowie. Do tych pieniędzy, które są z funduszu sołectkiego, jak gdyby zwiększenie puli finansowej. Jeżeli program będzie kontynuowany, to kolejne sołectwa będą zgłaszane. To jest konkurs, nie wiadomo czy to przejdzie, czy nie. W ub. roku żaden taki wniosek nie przeszedł.

Radny G. Prygiel – myślałem, że p. Paulina się zapyta, ale tym razem ja. Co miesiąc są prace związane z toczącym się postępowaniem administracyjnym w sprawie nieruchomości położonej we wsi Chotów. Czy znaczące zmiany zaszły w tym postępowaniu?

Sekretarz Gminy – cały czas się toczy, nie jest rozstrzygnięte jeszcze. O szczegóły mogę p. Wolnego poprosić.

Radny G. Prygiel – co miesiąc bierzemy udział w tych pracach?

Sekretarz Gminy – poproszę p. Wolnego i on szczegółowo odpowie, jeżeli pana to interesuje. Nie jest to rozstrzygnięte, termin został wyznaczony do kiedy ta decyzja ma być wydana. Nie wiadomo czy będzie termin wydłużony, bo czasami się zdarza, że jest pismo informujące, że termin jest taki, a potem jakieś okoliczności wynikną, że jeszcze jest wydłużony bardziej.

Radna P. Musiał – ja tego punktu nie zgłaszałam z tego względu, że na ubiegłej sesji p. Wolny wyjaśnił mi, że ten punkt jest powielany każdorazowo, ponieważ postępowanie jest w toku, w związku z tym nie ma żadnych nowych informacji, ale punkt będzie w sprawozdaniu dodawany. Stąd też nie pytam, bo nie ma sensu, jeżeli nie ma żadnej nowej decyzji. Myślę, że wyjaśniłam panu dlaczego nie pytałam.

Radny G. Prygiel – dziękuję, rozumiem że pani wiedziała o tym, ja nie wiedziałem, że żadnych zmian nie ma.

Przewodniczący Rady – proszę o powtórzenie pytania do p. Łukasza Wolnego.

Radny G. Prygiel – czy zaszły jakieś znaczące zmiany w postępowaniu dotyczącym zwrotu działki w Chotowie, bo jest punkt, że toczy się dalej postępowanie. Czy co miesiąc bierzemy w nim udział aktywnie w takim znaczeniu, że trafia to do tego sprawozdania?

Pan Ł. Wolny – to trafia do tego sprawozdania, żeby była świadomość, że to postępowanie cały czas się toczy.

Radny G. Prygiel – czy są jakieś zmiany od ostatniego sprawozdania?

Pan Ł. Wolny - nie, ostatnie pismo jakie wpłynęło, przewiduje rozpatrzenie sprawy do dnia 30 czerwca 2017 r.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Sprawozdanie Rada Gminy przyjęła jednogłośnie (przy obecności 14 radnych).

## **P u n k t 7**

### **Sprawa przebudowy i remontu przedszkola w Ożarowie w kontekście projektu zarządzania energią w budynkach użyteczności publicznej**

Wójt Gminy – jak rozmawialiśmy na Komisji, musimy dokonać wyboru i wybór ten wiąże się w późniejszym momencie z kwestią związaną ze zwiększeniem wydatków w rozdziale – Remont szkoły w Ożarowie. Pierwsza wersja minimalna i jest ona niezbędna, obejmuje kontynuowanie zarządzania zgodnie z podpisaną umową. Ze względu na uwagi instytucji, które kontrolują obiekt w Ożarowie, musielibyśmy dokonać remontu łazienek szkolnych, dociągnięcie hydrantów p.poż. zgodnie z obecnymi żądaniem straży, instalację gazową - przeciągnięcie do pomieszczeń kuchni. W samym przedszkolu muszą być zmienione schody, czyli inaczej muszą być rozłożone, jeśli chodzi o wysokość, szerokość i rozbiórka podjazdu. Zamiast podjazdu wydaje mi się, że albo winda, ewentualnie postaramy się dostać zgodę na schodołaz. Druga wersja obejmuje gruntowny remont przedszkola, czyli teoretycznie rozbiórka do poziomu zero i następnie odbudowanie podobnie jak wyglądało w ŚDS. Jeśli chodzi o kwestię związaną z pierwszym remontem, myślę że p. Kamil potwierdzi, szacujemy że to jest ok. 200.000,00 zł, czyli to jest część na przedszkole i duża kwota związana z samym budynkiem. Jeśli chodzi o remont całego przedszkola, to jest kwota ponad 800.000 zł. Nie możemy liczyć na to, że w przetargu będą spadki, bo analizując obecne przetargi, w budowlance nie widać takiej tendencji. Raczej ceny rosną, porównując czasy wcześniejsze, głównie chodzi tutaj o koszty pracy. Możemy starać się o pozyskanie środków zewnętrznych, tutaj są 2 źródła, PFRON, który też zgłosiliśmy, bo wcześniej mówiłem, że taka możliwość będzie, plus z rezerwy oświatowej. Z rezerwy możemy ewentualnie starać się na toalety, ale nie wiemy jeszcze jakie będą główne wytyczne dotyczące podziału tej rezerwy oświatowej i to jest nieduża kwota w skali kraju, tj. kilkadziesiąt mln zł. Do wyboru są 2 wersje. Po przeanalizowaniu i po rozmowie z p. Skarbnik myślę, że pani dyrektor też w pewien sposób wносиła, obawiając się, że tak duży remont będzie destabilizował pracę przedszkola w dłuższym czasie niż okres wakacyjny, ale przede wszystkim biorąc pod uwagę kwestie finansowe, raczej w tej chwili skłaniamy się ku wersji pierwszej, czyli zrobimy to, co niezbędne. Jeżeli będzie SANEPID naciskał, teoretycznie nam jest potrzeba do szkół po reformie kwestia zbudowania sal gimnastycznych trochę mniejszych, więc wtedy powinien powstać poszerzony obiekt przedszkola z halą. Taka sama sytuacja będzie na pewno w Komornikach, bo tam też przedszkole ma jakieś uwagi, więc tylko czekamy na informacje od nich. W tym momencie gdyby w Komornikach była taka sytuacja, że budujemy przedszkole, to szkoły nie musimy fizycznie rozbudowywać, bo sale, które są przeznaczone na zajęcia w-f, byłyby salami z powrotem lekcyjnymi.

Pan K. Piekarski – jak rozmawialiśmy na poprzedniej Komisji, szacunkowy koszt mniejszego remontu, a więc tych rzeczy niezbędnych, czyli więc przebudowa schodów, podjazdu dla niepełnosprawnych z budową platformy, drzwi zewnętrzne do przedszkola, instalacja wodociągowa, p.poż. oraz przebudowa toalet, kosztorysowo mniej więcej z tego co mogliśmy wliczyć na ok. 200.000 zł powinno się zamknąć. Ostateczne kwoty będą znane dopiero po przeprowadzeniu postępowania przetargowego.

#### Dyskusja:

Radny G. Majtyka – p. Wójcie, szkoła w Ożarowie była szkołą ośmioklasową. Zmianą powstania gimnazjum, do szkoły zostało wprowadzone przedszkole, które zajęło dużą część dołu i została wprowadzona Biblioteka, która też przed reformą nie była w szkole, tylko w byłym Prezydium. Biblioteka ma największą salę lekcyjną w szkole, więc myślę, że duży remont mijałby się z jakimkolwiek celem. Już mówiłem na Komisji, że remont tego przedszkola zanim zostało doprowadzone do tego stanu był 2 razy robiony. Był raz robiony i oddany do użytku, były dzieci



dzień czy dwa i od nowa było wszystko rozwalone, bo nie było odbioru. Jest teraz zrobiony i za chwilę się okaże, że to przedszkole również nie nadaje się ze względów gabarytowych na taką ilość dzieci, która w nim się znajduje, tak że myślę, że trzeba jeszcze powiedzieć co będzie po stronie remontu przedszkola. Będzie wymiana drzwi wejściowych i podjazd trzeba rozebrać i schody nowe zrobić i jakiś podjazd dla niepełnosprawnych. To jest cały remont przedszkola i oczywiście dociągnięcie gazu do kuchni do przedszkola. Nie wiem dlaczego projektant nie zaprojektował tego w momencie jak było robione przyłącze gazowe. Przecież projektant o tym wiedział, że musi być 1 źródło energii. Zgłosiłbym taki wniosek, żeby ograniczyć remont do minimum, a środki, które nie są wydane ok. 50.000 zł przeznaczyć na przygotowanie projektu. Musimy rozpocząć przygotowanie tych szkół, bo jak będziemy odkładać w nieskończoność, to znów się obudzimy przed faktem takim, że w jednym czasie trzeba będzie robić w Komornikach, w Krzyworzece i w Ożarowie. Te wszystkie szkoły trzeba będzie dostosować, od czegoś trzeba zacząć. Składam taki wniosek.

Przewodniczący Rady – czyli ograniczyć remont do minimum?

Radny G. Majtyka – remont do minimum i przeznaczyć ok. 50.000 zł na przygotowanie projektu w przyszłym roku, bo w tym roku mamy przeznaczony fundusz sołecki. Gdyby była możliwość w tym roku, przeznaczylibyśmy, ale w tym roku już nie możemy przeznaczyć, bo jest na inny cel przeznaczony fundusz sołecki.

Wójt Gminy – sprawa gazu, jeśli mógłbym wyjaśnić. W większości przedszkoli na dzień obecny raczej gazu już nie ma, są kuchnie i płyty, i z naszej winy, albo i projektanta, nie dogadaliśmy się, że jest taki brak i powinien ten obiekt być zaopatrzony w gaz. Na dzień obecny nawet lepiej żeby tego gazu tam nie było i została elektryka. Jeśli chodzi o kwestię wyboru, mamy teraz 2 wybory, ograniczony remont – duży remont, ale duży remont, bo pan powiedział, że są obawy, że za chwilę coś będziemy zmieniać. Nie, ta przebudowa tego przedszkola w ramach dużego remontu plus rzeczy dotyczące właśnie szkoły, ona jest robiona nie tylko jak gdyby na obecne przepisy, ale z naddatkiem, czyli to jest wszystko co żąda się i żądało, będzie zrobione. Można mówić, że zawsze przyjdzie jakaś kontrola i powie, że coś tam znowu się nie podoba, ale na dzień obecny ten projekt spełnia wszelkie wymagania z małym naddatkiem ku temu, żeby to przedszkole działało i nie było wyrzucone z tego miejsca.

Radny G. Majtyka – wtedy się okaże, że przedszkole ma wystarczającą ilość miejsca, ale braknie miejsca dla szkoły, bo szkoła działała w całym budynku, nie było przedszkola w szkole, nie było biblioteki. W tej chwili jest zabrana największa klasa lekcyjna pod bibliotekę, biblioteka szkolna była malutka, był gabinet dyrektora i była sala lekcyjna, która jest zabrana w tej chwili do przedszkola. Nie da się rozepchnąć ścian.

Wójt Gminy – myślę, że nie pamięta pan co mówiła tutaj pani dyrektor i zresztą opisywała w dokumentach dotyczących jak to będzie, gdy reforma będzie. Szkoła ma naddatek 1 klasy, de facto w ramach klas I-VIII zawsze mamy w-f, więc pani dyrektor nie wносиła o to, że jej brakuje sali lekcyjnej. Tak było to przedstawione. Na pewno mówiła o tym, że potrzebna jest większa sala gimnastyczna i kwestia przedszkola, która może być tematem bołączkowym, ale jeśli chodzi o salę, pani dyrektor w Ożarowie nie wnosi, że jej brakuje. W Krzyworzece i w Komornikach wnoszą, że im brakuje.

Radny G. Majtyka – mieliśmy w ramach Komisji Oświatowej spotkanie konsultacyjne w szkołach, to w żadnej szkole nie wnosili, że będzie cokolwiek potrzebne. Oczywiście tu trzeba ich rozumieć. Pani dyrektor z Chotowa też mówiła, że zmieszczą 8 klas, tylko jak przyszło teraz do liczenia, bo wiadomo każdy z nauczycieli walczy jakby o miejsce pracy.

Wójt Gminy – ja nie chcę polemizować, ale ogólnie biorąc pod uwagę to co zostało przedstawione przez dyrektor już w formie pisemnej, myślę że po przemyśleniu sugeruje co powinno być zrobione. My powinniśmy dążyć do zapewnienia w tych klasach, które będą, po prostu miejsca. To co dyrektorzy sami mówili, mamy od tego roku przez kolejne 7 lat 1 rocznik mniej, czyli zawsze 1 klasa pusta.

Radny G. Majtyka – i mamy 7 lat na przygotowanie szkół. Potem przyjdzie 8 klas do szkoły, bo już teraz słyhać, że w każdej szkole powinna być stołówka, że dzieci powinny mieć dostęp do

stołówki, możliwość skorzystania. Jak nie stołówka, to jakaś jadalnia musi być. Nie czas kopać studnię jak się pali, tylko wcześniej, żeby się przygotować.

Radny M. Pietras – najniższa przebudowa na 200.000 zł, to będzie na pozwolenie, odnośnie przyłącza gazu?

Radny G. Majtyka – przyłączy gazu już jest.

Pan K. Piekarski – jeśli chodzi o pociągnięcie instalacji gazowej do kuchni, ona już została zaprojektowana przy projekcie termomodernizacji. Na to już mamy pozwolenie na budowę z zeszłego roku. Na to dokument jest, natomiast jeśli chodzi o kwestię przedszkola, tak jak radny Majtyka mówił z tych 200.000 zł, które tak szacujemy, ok. 90-100 tys. zł jest na przedszkole, mówimy o przebudowie podjazdu, wymianie drzwi, a pozostałe 100.000 na hydranty, toalety w szkole. Natomiast jeśli mówimy o przebudowie toalet, to jako remont można potraktować, natomiast jeżeli mówimy o przebudowie schodów i rozbiórce podjazdu i budowie platformy, to tutaj mamy zmianę zagospodarowania terenu więc tutaj pozwolenie na budowę będzie wymagane. Te schody tak czy tak po pierwsze nie spełniają wymogów. Gdybyśmy dzisiaj budowali, to nie wybudujemy takich schodów, bo cały czas mówimy, że czym innym jest stan zastany, który mamy i przy kontrolach pewne rzeczy przechodzą, a czym innym jest jeżeli coś budujemy od zera, to te schody by nie przeszły. Oprócz tego jest tam wieczny problem z okładziną tych schodów, bo narzekają od lat, że jest ślisko. Te schody prędzej czy później będą czekały przebudowę. Problem jest z podjazdem dla niepełnosprawnych, bo ten podjazd jeszcze przy dociepleniu ścian, przy termomodernizacji w ogóle nie będzie spełniał swojej roli i przepisom. Inna kwestia, czy ktoś korzysta z tego podjazdu w danym momencie, czy nie. Podjazd ma być. Mamy różnicę poziomów. Gdyby wchodził w grę duży remont, równamy poziomy w całym obiekcie do jednego i wtedy zadość by spełnił podjazd ten, który jest przy wejściu do szkoły podstawowej. Zostajemy przy poziomach takich jakie są, czyli wyższy poziom przedszkola, musi być oddzielna możliwość wejścia do budynku dla osób niepełnosprawnych. Można to rozwiązać na kilka sposobów. Już wiemy, że podjazd się tam fizycznie nie zmieści, bo budowa podjazdu byłaby prawdopodobnie najtańsza, ale on fizycznie się nie zmieści, bo blokuje wejście wjazd do szkoły, gdyby miał być, bo musi mieć spadki, długości, szerokości odpowiednie. Najlepszym rozwiązaniem będzie platforma, której szacunek jest ok. 30.000 zł netto.

Wójt Gminy – będziemy próbować, żeby przeszło przez schodołaz, ale trudno powiedzieć, czy się uda to zrobić, bo będą jakieś uwagi ze strony instytucji kontrolującej, więc trzeba przyjąć, że może być platforma, która jest droższa. Schodołaz można do 10.000 zł kupić. Musimy się dostosować do tego, co nam instytucje każą. Na pewno będzie kwestia omawiana wydzielenia obiektu jako ZL1, czyli będą drzwi ognioodporne, które coś kosztują, więc się nagle okaże, że ileś rzeczy przy okazji, ale my dzisiaj nie jesteśmy w stanie do końca określić co strażacy uzgodnią, czy rzeczoznawca p.poż. uzgodni.

Radny M. Pietras – schodołaz mógłby być gdyby było zadaszenie?

Wójt Gminy – chodzi o to, kto z tego będzie korzystał, ponieważ dzieci takie są szczególne i trzeba o nie dbać, ale być może schodołazem można wjechać też od drugiej strony przez kuchnię, bo tam jest schodków mniej. Pytanie, czy się uda, będziemy próbować to przeforsować, ale to są kolejne uzgodnienia i parę złotych za to trzeba wydać, nie ma wyjścia.

Radny G. Prygiel - kiedyś pan powiedział, że na oświatę nas stać. Decyzja musi być jednoznaczna, musimy robić te zadania, a nie dyskutować o nich. Proste. Środki, wiadomo zadłużamy się. To co powiedziałem wcześniej, że nie ma oszczędności, bo się nie da z różnych powodów zaoszczędzić na oświacie. Powiedział pan, że nas stać na to, trzeba to robić, nie możemy dyskutować nad tym, tylko po prostu przegłosować i wykonać te zadania, skoro są takie zalecenia.

Radny M. Pietras – pani Minister obiecała, że pieniądze się znajdą na rozbudowę tych 8 klas szkół podstawowych. Może musimy jeszcze poczekać rok, dwa. Obiecała. Trzeba cały czas się przygotowywać.

Radny A. Szewczyk – też bym był za tym, ale na razie bez projektu bo wytycznych dokładnie nie znamy. Zrobimy projekt, znowu będzie ten projekt przerabiany, to są zawsze jakieś koszty, a 50.000 zł, to sporo. Jeżeli mamy robić, to zrobimy najpierw to minimum, ale bez projektu. Ja też zgłaszam

wniosek, żeby było bez projektu. Pan powiedział, że remont minimalny z projektem, a ja mówię remont minimalny bez projektu.

Wójt Gminy – projekt Szanowni Państwo to albo go wprowadzimy, albo nie.

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.

Po przerwie.

Przewodniczący Rady – zostały zgłoszone dwa wnioski, jeden przez radnego G. Majtykę, drugi przez radnego A. Szewczyka. Pierwszy wniosek był zgłoszony przez p. G. Majtykę i jest też dalej dążącym wnioskiem, bo jest rozszerzony o wykonanie dokumentacji i w tym momencie, jeśli będzie większość za, drugi wniosek nie będzie głosowany, bo będzie już bezzasadne głosowanie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego G. Majtyki: wykonać dodatkowe roboty w niezbędnym minimalnym zakresie tj. przebudowa schodów zewnętrznych, zadaszenia, rozbiórka podjazdu dla niepełnosprawnych, montaż platformy i wymiana drzwi zewnętrznych do przedszkola, montaż hydrantów i remont toalet w szkole podstawowej. Wykonać dokumentację projektową rozbudowy Zespołu Szkoły i Przedszkola w Ożarowie w zakresie nowego przedszkola i sali gimnastycznej.

Rada Gminy 7 głosami „za”, 4 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała zgłoszony wniosek.

Radny G. Majtyka – rozmawiałem z panem dyrektorem w przerwie, że może nie będzie potrzeby zakupu schodołazu. W tej chwili gmina, czy szkoły, dysponują takim schodołazem w gimnazjum w Mokrsku. Może będzie możliwość przekazania tego schodołazu do przedszkola.

Wójt Gminy – żebyśmy się zrozumieli, każdy obiekt jest obiektem swoim, do każdego obiektu dostaniemy jakieś wytyczne wynikające z jego fizycznej konstrukcji. Jeżeli coś będzie potrzebne, to musimy rozważyć czy to kupić, czy ewentualnie wykorzystać to co istnieje, ale z drugiej strony pan dyrektor też powinien takie urządzenie mieć, bo nigdy nie wiadomo czy godzina „W” nie wybije.

Więcej zapytań i uwag nie było.

## **P u n k t 8**

### **Podjęcie uchwał w sprawie:**

#### **a) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego;**

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji (w załączeniu).

Zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXIX/153/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 13 głosami „za” i 1 głosem „przeciwko”.

#### **b) utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół i Przedszkola w Mokrsku;**

Radny G. Majtyka – panie dyrektorze, pytałem tu na Komisji, tylko żeby pan mnie źle nie zrozumiał, że jestem przeciw tworzeniu temu oddziałowi. Pytałem o cele, może niezbyt precyzyjnie zapytałem. Chciałbym usłyszeć jaki będzie profil tego oddziału sportowego, czy będą się zajmować siatkówką, piłką ręczną, koszykówką, czy piłką nożną. Myślę, że jak taki oddział będzie tworzony,

to powinno być jasne określenie, jakie dyscypliny w tym oddziale będą preferowane, bo to nie może być tak, że ogólnie oddział sportowy i wszystkie dyscypliny. Myślę, że powinno być ukierunkowane i jakby dalszy ciąg tego, zarejestrować ten oddział w jakichś rozgrywkach, w lidze. Czy jak tu już mamy SKR-ę Bełchatów, która ma już swoją Akademię, może właśnie w siatkówkę? Chciałbym usłyszeć od pana w tej sprawie wyjaśnienie.

Pan K. Hull – dyrektor ZSiP w Mokrsku – zgodnie z przepisami, w szkole podstawowej, czyli od kl. IV jest to oddział sportowy o programie tzw. ogólnosportowym, nie specjalistycznym. Wiadomo, że warunki nasze miejscowe oraz podpisanie współpracy ze SKR-ą Bełchatów będzie ukierunkowywała, a więc program, który będzie napisany, będzie na pewno pod kierunkiem piłki siatkowej i na pewno znając zainteresowania, przede wszystkim chłopców pod kierunkiem piłki nożnej. Myślę, że program będzie tak napisany, żeby IV-V klasa była ogólnosportowa, natomiast od kl. VI będzie program ukierunkowany na piłkę siatkową i piłkę nożną.

Radna G. Siudy – obawiam się trochę, bo pan powiedział, że dzieci do tej sportowej klasy będą badane przez lekarza POZ. Troszeczkę mnie to niepokoi, że to są dzieci w wieku rozwojowym i może się w każdej chwili coś stać. Lekarz POZ nie wychwyci pewnych wad u dzieci i jak będzie z opieką lekarską przez cały rok szkolny dla dzieci z oddziałów sportowych?

Pan K. Hull – proszę Państwa, będzie podobnie jak do tej pory, a więc jeżeli nie ma przeciwwskazań lekarza POZ do udziału w zawodach, tak samo teraz dzieci biorą udział w różnych zawodach sportowych, czy w biegach, czy meczach piłki nożnej, siatkowej itd., nie ma tam obowiązku mieć lekarza sportowego. Jeżeli otworzymy klub sportowy, wtedy jest lekarz sportowy, jest karta sportowca i wtedy musi przebadać lekarz medycyny sportowej.

Radna G. Siudy – dlatego, że to są dodatkowe godziny, które będą dla dzieci, więc te dzieci będą dłużej w szkole. Czy będą miały zapewnione jakieś wyżywienie?

Pan K. Hull – jak Państwo wiecie, jest możliwość korzystania z obiadów, jest stołówka, będzie spotkanie z rodzicami, którzy są zainteresowani, żeby dzieci chodziły. Zaproponujemy, jest to kwota niewielka, ponieważ dzieci nawet więcej tracą na pepsi, czy inne rzeczy, a więc jak proponujemy, żeby dzieci jadły, myślę że nie będzie problemu jak rodzic da 3 zł za obiad i myślę, że to nie jest wielki problem. Możemy się zastanowić, jeżeli rzeczywiście jakieś dziecko, czy rodziców nie będzie stać, zgodnie z tym zawsze mamy ileś obiadów z GOPS-u i będzie można podciągnąć wtedy takie dziecko. Myślę, że nie będzie problemów. Kwestie organizacyjno-techniczne będziemy jeszcze ustalać z rodzicami, bo my naprawdę zaczynamy. Teraz też pani nie powiem jakie będą oczekiwania rodziców w stosunku do tego oddziału sportowego. Myślę, że na spotkanie zaprosimy również czy p. Wójta, czy p. Przewodniczącego, czy z Komisji Oświaty, żeby usłyszeli, żeby to nie był tylko nasz przekaz. Możemy się tylko cieszyć, że jest aż tylu chętnych, bo dosłownie dzisiaj chyba ok. godz 9:00 rozmawiałem z Białą, tam też chciano zorganizować oddziały sportowe, ale niestety zbyt mała liczba dzieci, rodziców jest zainteresowanych, a też taki zamiar mieli. Trzeba się cieszyć, że jest możliwość utworzenia takiego oddziału i dajmy szansę. My też będziemy się uczyć niestety. Otwieramy coś nowego i na pewno potknięcia będą, ale i jakieś sukcesy i będziemy się uczyć na tym.

Radna G. Siudy – boję się, że jeśli rodzice dają dziecku to 3 zł, czy 5 zł na obiad, to dziecko sobie nakupi fafolków, a później jak przyjdzie do lekcji, to te dzieci będą mdleć.

Przewodniczący Rady – to może być w innej formie rozwiązane.

Pan K. Hull – ta forma musi być inna, po prostu rodzic będzie przychodził, tak jak wpłacają w przedszkolu, będzie wykupywał na miesiąc czasu obiady, ewentualnie wcześniejsze zgłoszenie powoduje, trzeba dzień wcześniej zgłosić, że dziecka nie będzie, wtedy się odlicza te 3 zł. Nie jest obiad szykowany dla tego dziecka. To jest tylko na takiej zasadzie, nie na zasadzie takiej, że dziecko dostanie pieniądze, bo to są za małe dzieci i wiadomo, że różnie to może być. Będzie tak zrobione, żeby rodzice na początku miesiąca, do określonej daty tak jak w przedszkolu, wpłacali za obiady.

Radna G. Siudy – ja przepraszam, ale mi chodzi tylko i wyłącznie o zdrowie dzieci.

Radny G. Prygiel – czy zgłoszenie dziecka do klasy sportowej jest jednoznaczne z tym, że to dziecko musi do końca roku pozostawać w tej klasie, czy może w trakcie roku wycofać się

z powodów np., że nie daje rady, czy rodzic zmieni zdanie? Chodzi mi o to, gdy kilkoro rodziców rozmyśli się, zgłosi taką chęć, że jednak wycofuje dziecko z tej klasy, to czy ten oddział rozpadnie się, ulegnie rozwiązaniu?

Pan K. Hull – już tutaj mówiłem, w związku z tym, że są 2 oddziały w roczniku obecnej III klasy i ewentualnie w obecnej kl. II, oddział żeby był nazwany oddziałem sportowym, są przepisy i dokładnie mówi, że minimum musi być 20 osób, dlatego mówiłem, że zasady rekrutacji i ilość osób przyjmowanych do klasy będą określone. Na pewno nie będzie to 20 osób, minimum 22 osoby do 26, taki będzie przepis, jeśli chodzi o rekrutację, dlatego żeby nie było to powodem, że w czasie roku szkolnego dziecko jakieś odejdzie i nie będzie klasy z oddziałami sportowymi. Dlatego musi być jakiś zapas. Będzie spotkanie, określimy zasady przechodzenia, odchodzenia, myślę że w trakcie roku szkolnego nie, chyba że z powodów zdrowotnych, może się zdarzyć, że ktoś się wyprowadzi, więc musimy mieć zapas, żeby się nie okazało po I półroczu, że mamy 19, czy 18 uczniów w tej klasie. Planowane jest minimum 22 osoby, maksimum jest jeszcze nieokreślone, ale chyba będzie 26.

Sołtys T. Strózik – mam pytanie do pana dyrektora. W tej chwili działa szkółka piłkarska piłki nożnej dla dzieci, czy to będzie potem wdrożone do tej klasy sportowej, bo wiem, że jeżdżą po południu ćwiczyć, jeżdżą na sparingi.

Pan K. Hull – szkółka, o której pani mówi, obejmuje uczniów z całej gminy, nie wiem czy ze wszystkich miejscowości, ale z kilku miejscowości ta młodzież jest. Ona będzie dalej prowadzona, ponieważ tam są różne roczniki. To nie będzie przeszkadzało. Oddział sportowy nie spowoduje zamknięcia tej szkółki.

Radna B. Cichosz – ile razy w tygodniu ma spotkania szkółka piłki nożnej?

Pan K. Hull – z tego co wiem 2 razy, w poniedziałki i chyba w czwartki.

Radna B. Cichosz – a po ile godzin?

Pan K. Hull – po 2 godziny.

Radna B. Cichosz – zajęcia z siatkówki w tej chwili jak mają?

Pan K. Hull – też 2 razy w tygodniu po 2 godziny.

Radna B. Cichosz – i to jest podzielone na roczniki, bo starsze klasy mają trochę inaczej zajęcia rozwiązane, a młodsze inaczej?

Pan K. Hull – w gimnazjum są 4 godziny i są 2 razy zajęcia po 2 godziny i jest to grupa dziewcząt. W szkole podstawowej jest grupa mieszana, ma 3 godziny zajęć 2 razy w tygodniu i jest grupa jeszcze tzw. Fundacji Mariusza Wlazłego, która obejmuje klasy I-III i to są zajęcia 1 godz. płatna, 1 godzina w formie społecznej.

Radna B. Cichosz – zadałam to pytanie, żeby Państwo mieli świadomość, bo były pewne wątpliwości co do ilości godzin zajęć sportowych dodatkowych, że tych zajęć dzieci będą mieć więcej, że tak faktycznie tego problemu nie ma, bo te dzieci już w tej chwili mają dużo zajęć i oni jednak sportowo działają. Wspomnę, że ci, którzy grają w piłkę nożną, grają też w siatkówkę, bo jedno z drugim wcale się nie wyklucza i udzielają się tu i tu.

Radna G. Siudy – wróć jeszcze do badania przez lekarzy. Czy co roku będą te dzieci badane przez lekarza, czy tylko jak pójda do kl. IV?

Pan K. Hull – będą musiały być co roku takie zaświadczenia przed rozpoczęciem każdego roku szkolnego o stanie zdrowia. Nikt sobie nie pozwoli, ani ja, ani prowadzący, żeby coś się stało, bo my odpowiadamy karnie za to.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kwestię w sprawie utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół i Przedszkola w Mokrsku.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła akceptację utworzenia oddziału sportowego w Zespole Szkół i Przedszkola w Mokrsku (przy obecności 14 radnych).

**c) przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku;**

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji (w załączeniu).

Zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/154/17 w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku.

**d) nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko;**

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji (w załączeniu).

Wójt Gminy – Szanowni Państwo, zwłaszcza sołtysi, zostało wysłane do Państwa pismo z prośbą, żeby ewentualnie przeanalizować, czy nie ma takich osób, które warto by takim honorowym obywatelstwem uhonorować. Myślę, że katalog na ten rok nie jest zamknięty, ale prosimy też w miarę o szybką odpowiedź. Ważne jest też to, kiedy będziemy wręczać Honorowe Obywatelstwo, bo do tej pory żadne sołectwo się nie zadeklarowało, że robi dożynki, a imprez ogólnych nie ma, to też istotne, kiedy wręczymy honorowe obywatelstwo.

Radny G. Majtyka – już na Komisji mówiłem, że ten wniosek został zgłoszony w ubiegłym roku na zebraniu wiejskim w Ożarowie. Jak ktoś nie zna, to jest mieszkaniec Komornik, był długoletnim kierownikiem cegielni w latach, kiedy jeszcze nie było wodociągu w Ożarowie, budował się ośrodek zdrowia w Ożarowie i do tej pory ludzie pamiętają jak można było współpracować z kierownikiem zakładu, który działał na terenie wioski i dlatego wystąpili z wnioskiem o nadanie mu obywatelstwa. Myślę, że jak nie będzie ogólnych dożynek, to u nas w tym roku są wiejskie dożynki, to na wiejskich dożynkach można wręczyć, jakby nie było gminnych.

Wójt Gminy – ja tak mówię, żeby może jeszcze ktoś zadeklarował na te dożynki. Po drugie, myślę że katalog nie jest zamknięty. Państwo macie czas np. do końca marca, jeśli nie będzie, to wiadomo, będziemy namyślać się czy będzie w dożynki, czy nie, to wcześniej po podjęciu będzie wręczone.

Zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/155/17 w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko.

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.

Po przerwie.

**e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mokrsko na lata 2017-2028;**

Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy

Przygotowane zmiany na dzisiejszą sesję w WPF są inne niż otrzymaliście Państwo, w związku z podjętą przez Państwa decyzją na Komisji o wprowadzeniu nowego zadania inwestycyjnego jakim jest zakup samochodu i zwiększenie deficytu o kwotę 230.000 zł. Dochody ogółem zostały zwiększone w wyniku zmian w budżecie jakie będą w następnym punkcie o 259.829 zł, do kwoty 21.415.739 zł i są to dochody bieżące. Jeśli chodzi o składniki zwiększenia tych dochodów, to

udziały z tytułu wpływów w podatku dochodowym od osób fizycznych, zostały zmniejszone o 913 zł do kwoty 2.182.960 zł. Z tytułu subwencji ogólnej jest tutaj subwencja oświatowa, zostały zwiększone o 104.917 zł do kwoty 7.479.673 zł, z tyt. dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące zostały zwiększone o 154.325 zł do kwoty 7.411.755 zł. Dokonując zmian w planie dochodów dokonano również zmian w planie wydatków i wydatki zostały zwiększone o kwotę 489.829 zł do kwoty 22.576.301 zł, z czego wydatki bieżące zostały zwiększone o zwiększoną kwotę dochodów o 259.829 zł do kwoty 19.876.904 zł. Wydatki majątkowe zostały zwiększone o 230.000 zł do kwoty 2.699.397 zł. W związku z dokonanymi zmianami, wynik budżetu, czyli deficyt został zwiększony o kwotę 230.000 do kwoty 1.160.562 zł. Przychody budżetu zostały również zwiększone o 230.000 zł do kwoty 2.147.999,29 zł. Również kredyty i pożyczki zostały zwiększone o kwotę 230.000 zł do kwoty 2.147.999,29 zł. Kwota długu na koniec 2017 r. i w latach następnych została zwiększona o 230.000 zł do kwoty na koniec 2017 roku 10.888.140,12 zł. Pozostałe wartości nie uległy zmianie i załącznik z przedsięwzięciami również nie uległ zmianie. Jedynie te 230.000 zł, o które został zwiększony deficyt, są wpisane w roku 2028 w WPF jako przewidywane do spłaty zobowiązania na ten rok.

#### Dyskusja:

Radny G. Prygiel – wróć do wyniku budżetu za 2016 r., tu deficyt zamknął się kwotą 461.000 zł, czyli ta kwota z 1 mln zł została wzięta na pokrycie deficytu, a reszta na spłatę zobowiązań, czyli taki jest podział, ponad pół mln zł jest na spłatę zobowiązań. Odnośnie rozchodów budżetu, tutaj mamy rozchody budżetu jako spłatę rat kapitału kredytów i pożyczek do roku 2028, a ostatnia tabela, tutaj mamy koniec spłat rat w 2026 r. Jak to jest?

Skarbnik Gminy – spłaty w 2026 r. kwoty długu te, które do tego czasu zostaną zaciągnięte

Radny G. Prygiel – zaciągniętych w tej chwili?

Skarbnik Gminy – tak. Na podstawie zawartych umów, jak się zsumuje te spłaty w tej ostatniej tabeli, to one dadzą kwotę długu na koniec roku 2016. Te, które są w tej chwili zaciągnięte.

Radny G. Prygiel – czyli te 2 lata pozostałe będziemy spłacać to co zaciągniemy w tym roku.

Skarbnik Gminy – tak.

Radny G. Prygiel – przesunięcia spłat kredytów, ta opłata 0,5%, o której pani mówiła, obejmuje wszystkie kredyty, które w ciągu następnych lat będziemy musieli przesunąć?

Skarbnik Gminy – nie wszystkie. Obejmuje starsze, gdzie w umowach nie było zapisu, że wszelkie prolongaty są wykonywane bezpłatnie, a w tych pierwszych umowach z 2011 r. i 2012 r. takich zapisów nie było, ponieważ nie spodziewaliśmy się, że ten wskaźnik w poszczególnych latach nam nie wyjdzie. Bodajże od roku 2013 już w umowach mamy zapisy takie, że wszelkie zmiany harmonogramu spłaty są bez dodatkowych opłat, czyli te są już bez opłat. Jak np. przesuwaliśmy kredyt z PKO, czy nowsze w naszym banku, już nie było żadnej prowizji.

Radny G. Prygiel – a jaka jest wielkość szacunkowa tych kredytów, które jednak są z tą klauzulą?

Skarbnik Gminy – musiałabym sprawdzić.

Radny G. Prygiel – w tabeli wykazu przedsięwzięć WPF, termomodernizacja budynku szkoły, tutaj kwota łącznych nakładów finansowych jest 2.635.000 zł, umowa była podpisana na 2,4 mln zł, o ile dobrze pamiętam. Ta różnica z czego się bierze tutaj?

Skarbnik Gminy – w tej kwocie jeszcze są uwzględnione koszty możliwości wykonania robót dodatkowych, tak jak mieliśmy w ub. roku na szkole w Mokrsku barierki, czy wykonanie posadzek w salach i na ten rok też coś może jeszcze wypaść, żeby już te pieniądze były.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” podjęła uchwałę Nr XXIX/156/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mokrsko na lata 2017-2028.

## **f) zmian w budżecie Gminy Mokrsko na rok 2017;**

Głos zabrała pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy

Zamiany w budżecie gminy dotyczą zwiększenia planu dochodów o **259.829 zł** do kwoty **21.415.739 zł** oraz zwiększenia planu wydatków o **489.829 zł** do kwoty **22.576.301 zł**. Zmiany w planie dochodów dotyczą: **w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem** – zmniejsza się dochody o **913 zł**, tytułem wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych. **W dziale 758 – Różne rozliczenia** – zwiększa się dochody o **104.917 zł**, tytułem zwiększenia ostatecznej kwoty subwencji oświatowej na 2017 rok. **W dziale 801 – Oświata i wychowanie** – zmniejsza się dochody o **70.917 zł**, tytułem dotacji celowej z budżetu państwa na wychowanie przedszkolne, ponieważ dzieci 6 letnie zostały objęte subwencją. **W dziale 852 – Pomoc społeczna** – zwiększa się dochody o **94.996 zł**, tj. o zmiany kwot dotacji celowych na 2017 rok:

- ośrodki wsparcia – zwiększenie dotacji o **107.541 zł**,
- składki na ubezpieczenia zdrowotne – zmniejszenie dotacji o **2.332 zł**,
- zasiłki okresowe – zwiększenie dotacji o **1.100 zł**,
- zasiłki stałe – zmniejszenie dotacji o **13.949 zł**,
- usługi opiekuńcze – zwiększenie wpływów z usług o **2.480 zł**,
- pomoc w zakresie dożywiania – zwiększenie dotacji o **156 zł**.

**W dziale 855 – Rodzina** - zwiększa się dotację o **131.746 zł**, w tym:

- świadczenia wychowawcze – zmniejszenie dotacji o **1.830 zł**,
- świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego – zwiększenie dotacji o **134.476 zł**,
- zwrot zasiłków rodzinnych z lat ubiegłych wraz z odsetkami – zwiększenie o **1.500 zł**,
- dochody jednostek związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej – zmniejszenie o **2.480 zł**,
- Karta Dużej Rodziny – zwiększenie dotacji o **80 zł**.

Zmiany w planie wydatków dotyczą zmian spowodowanych zmianami w planie dochodów oraz przeniesień między działami i rozdziałami wydatków bieżących. Zmiany w planie wydatków dotyczą:

**Dział 801 – Oświata i wychowanie** – zwiększa się wydatki ogółem o **33.087 zł**, w tym:

- szkoły podstawowe – zwiększenie wydatków bieżących o **10.000 zł**;
- oddział przedszkolny – zwiększenie wydatków bieżących o **165 zł**;
- przedszkola – zwiększenie wydatków bieżących o **16.822 zł**;
- gimnazjum – zwiększenie wydatków bieżących o **6.100 zł**.

**Dział 852 – Pomoc społeczna** – zwiększa się wydatki bieżące o **92.516 zł**, tj. zmiany w kwotach dotacji celowych zgodnie z ich przeznaczeniem. **Dział 855 – Rodzina** – zwiększa się wydatki bieżące o **134.226 zł**, zgodnie z przeznaczeniem wg zmiany planu dotacji celowych. **W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa** – zwiększa się wydatki majątkowe o **230.000 zł**, z przeznaczeniem na zakup samochodu pożarniczego dla OSP w Mokrsku. W związku z dokonanymi zmianami został wprowadzony do załącznika inwestycyjnego samochód OSP Mokrsko w kwocie **230.000 zł**. Wydatki majątkowe to kwota **2.699.397 zł**. Również został zmieniony załącznik dotyczący dochodów z budżetu państwa, z realizacją zadań zleconych gminie do kwot zgodnie z pismem z Urzędu Wojewódzkiego i w związku z tym, że zwiększamy deficyt, zwiększamy przychody i również tabela nr 4 przychody i rozchody budżetu w 2017 r. zostały po stronie przychodów zwiększone o kwotę **230.000 zł** do kwoty **2.147.299,29 zł**.

### Dyskusja:

Radny G. Prygiel – ostatnio jak pytaliśmy się o różnicę w wydatkach na Administrację, to nie uzyskaliśmy odpowiedzi, o ponad 100.000 zł, czy teraz pani już wie dlaczego tam nastąpił taki skok wydatków na Administrację?



Skarbnik Gminy – to jest uzależnione tym, że w wynagrodzeniach i pochodnych zostały uwzględnione nagrody jubileuszowe przysługujące pracownikom, zostali uwzględnieni pracownicy – stażyści, którzy byli zatrudnieni, mieli niższe wynagrodzenie, do zmian od 1 stycznia, że wynagrodzenie ma być 2.000 zł i w wydatkach bieżących zostały uwzględnione wzrosty opłat za pocztę i energię, które już mamy odczuwalne w tej chwili.

Radny G. Prygiel – dosyć sporo, prawie 10% w skali roku.

Skarbnik Gminy – 25% zapłacimy więcej za koszty poczty.

Radny A. Szewczyk – czy można wyjaśnić w dziale 801- Oświata i wychowanie, czemu tak zwiększyły się o 33.000 zł wydatki bieżące?

Skarbnik Gminy – wydatki bieżące w dziale Oświata i wychowanie zostały zwiększone zgodnie z dotacjami i zwiększenie subwencji o 104 tys zł. Zmniejszenie dotacji na przedszkola musi się odbyć w dziale 801, nie może się odbyć w innym dziale, ponieważ są to środki przeznaczone na oświatę i wychowanie.

Wójt Gminy – otrzymywaliśmy na dziecko w przedszkolu, a teraz dzieci w przedszkolu są dwurodzajowe, sześciolatki i pozostałe.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy 13 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXIX/157/17 w sprawie zmian w budżecie Gminy Mokrsko na rok 2017

#### **g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko;**

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji (w załączeniu).

Zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/158/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko.

#### **h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko;**

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji (w załączeniu).

#### **Dyskusja:**

Pan A. Gmur – nasz plan, którego używamy, został uchwalony w grudniu 2003 r., wszedł w życie w lutym 2004 r. i minęło parę ładnych lat i te zapisy, które są w tym planie niekoniecznie odpowiadają dzisiejszym potrzebom, szczególnie inwestorów i dlatego chcemy w planie z 2003 r. zmienić zapisy tekstowe. Forma graficzna planu i oznaczenia zostają takie same, a będziemy zmieniać tylko treść tego planu. Będą to m.in. zmiany odnośnie zapisów dotyczących zagospodarowania poszczególnych terenów, lokalizowania zabudowy w stosunku do granic działek sąsiednich, wysokości zabudowy, formy architektonicznej dachów, czyli związane ze spadkami i ilością spadków oraz stopniami spadku, wtórnych zasad podziałów nieruchomości oraz usunięcia omyłek pisarskich w tym tekście. Procedura planu będzie taka sama jak zawsze, czyli będą ogłoszenia Wójta Gminy Mokrsko o zgłaszaniu wniosków do tego planu, potem po wykonaniu

projekt planu będzie przedstawiony do wglądu zainteresowanym osobom, będzie dyskusja publiczna w trakcie wyłożenia tego planu do wglądu i będzie uchwalony tekst po zmianach.

Wójt Gminy – oczywiście będziemy starali się te wszystkie zapisy, które były odnośnie kątów dachów i kwestii zabudowy w granicy zmienić, ale Państwo też możecie wносить o inne zmiany dotyczące zapisów niekorzystnych. Dobrze to po prostu skontrolować, jak ktoś ma jakieś działki, to przyjsć, dowiedzieć się, bo może jeszcze jakiś inny pomysł zgłosić niż gmina będzie miała, więc to jest dosyć ważne.

Radny M. Pietras – jaki jest przybliżony czas kiedy to wejdzie w życie?

Wójt Gminy – kiedy wejdzie w życie, to zależy od całej procedury i uzgodnień z innymi instytucjami. Można powiedzieć, że jeśli byśmy zaczęli prace i będzie podpisana umowa, to rok to jest dobry termin, może być troszkę więcej, ale optymistycznie 1 rok. Od momentu kiedy wybierzemy firmę, która będzie to wykonywać. W tym momencie będą jakby 2 rzeczy biegly, z jednej strony idą zmiany już w samym planie na nowym studium, dotyczące tych działek zarówno gminnych jak i indywidualnych, które są traktowane priorytetowo, a to będzie jako drugi cykl, czyli poprawa zapisów starego planu tak, żeby one były bardziej korzystne dla potencjalnych właścicieli działek, do których te przepisy się stosuje.

Więcej zapytań i uwag nie było.

Przewodniczący Rady poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały (w załączeniu).

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/159/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko.

## **P u n k t 9**

### **Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.**

Przewodniczący Rady – odczytam pismo, które wpłynęło do Urzędu Gminy w dniu 20 lutego 2017 r. od mieszkańców Chotowa (w załączeniu) w sprawie wykonania przebudowy drogi powiatowej nr 4509E na odcinku od Mątewek do początku Chotowa do posesji nr 116a. Kolejne pismo jakie wpłynęło do Urzędu to odpowiedź w powyższej kwestii (w załączeniu).

Sołtys K. Kowalska – ja już tą sprawę podnosiłam wiele razy na sesji. Chodzi o to że nawet jak była zima, była odśnieżana droga, był taki problem, że w ogóle nie było nawet grama pobocza. Tam miały problem wyminąć się samochody nie mówiąc już o tym, że dzieci muszą jakoś dojść do szkoły. Rodzice wozili je samochodami, ale chyba nie o to chodzi, żeby wozić dzieci samochodami, bo też potrzebują wyjść na spacer, plac zabaw jest umiejscowiony w okolicach szkoły. W tym momencie wypada wsiąść w samochód, podjechać do skrzyżowania, samochód zostawić, też nie wiem gdzie, bo tam nie ma za bardzo gdzie zaparkować i dalej z dziećmi iść na spacer, bo naprawdę tam nie ma w ogóle pobocza. Tam jest tak grząsko, a odległość drogi od rowu to nie wiem czy jest pół metra.

Wójt Gminy – biorąc pod uwagę kwestię bezpieczeństwa dróg powiatowych, nam już dużo nie zostało z brakującymi chodnikami, ale jednak są to spore odcinki. Po kolejnej rozmowie z Wicestarostą, była też pani Krzemień - kierownik PZD, sugerują że gminy w pewien sposób powinny się dokładać do tego, bo takie wnioski są lepiej widziane i otrzymują wsparcie. Biorąc pod uwagę rozmowy wcześniejsze, możemy zaryzykować działania bardzo podobne lub zbliżone, jeśli z funduszami w gminie byłoby w danym momencie kiepsko, tak jak było w Mokrsku, że np. nie wydajemy funduszy sołeckich, ale nie w tym roku, bo boisko raczej jest dla sołectwa dosyć istotne, tylko w przyszłym roku, a w tym roku myślę że dopiero po połowie czerwca, może później byśmy niedużą kwotę przeznaczyl, żeby zagaić temat i Powiat umowę z wykonawcą potencjalnego projektu by podpisał. Tak to wygląda. Dopóki nie będziemy wiedzieć ile projekt kosztuje, też nie będziemy wiedzieć ile trzeba przeznaczyć. Pozostaje kwestia projektu, bo jest jeszcze na stronie

Mątevek fragment brakujący do chodnika, do przystanku. Jeszcze zobaczymy co w tym temacie byłoby do zrobienia. Pomysł na pewno wart grzechu. Na przygotowanie projektu drogowego naprawę 2 lata trzeba liczyć. Tam będzie decyzja środowiskowa i przekroczenie mostu. To będzie najbardziej problematyczne, temat otwarty, jak do realizacji to już nic nie określe, jeśli chodzi o wykonanie.

Radny A. Szewczyk – można by było dołączyć, bo jeszcze droga od Chotowa do Turowa też jest fatalna. Nie da się jechać inaczej jak środkiem, takie są dziury, wyrwy, a p. Wójt też tam jeździ, to wie jaka jest droga.

Wójt Gminy – na pewno projekt może obejmować to co jest istotne, to już od Starostwa zależy, zarówno drogę jak i chodnik. Wydaje mi się, że powinniśmy dążyć przede wszystkim do przebudowy chodników, bo one są z punktu widzenia mieszkańców gminy najbardziej potrzebne. Czy powiat się zgodzi na to czy nie, możemy zaryzykować i dołożyć, ale to już kwota będzie dużo dużo większa.

Sołtys T. Strózik – mam prośbę, ponieważ tablica ogłoszeń do sołectwa mojego jest u mnie na krzyżówce, czy byłaby możliwość, żeby zainstalować jeszcze jedną tablicę przy sklepie „u Kasi”, ponieważ ja daję też ogłoszenia do sklepu na lodówkę i ma całą pozawieszaną. Czy byłaby możliwość, żeby jeszcze jedną tablicę ogłoszeniową zainstalować. Ona wyrazi zgodę. Musiałabym mieć od niej zgodę, bo to jest jej prywatna posesja?

Wójt Gminy – tak.

Sołtys T. Strózik – to ja takie coś przywożę do gminy, że wyraża zgodę na ustawienie tablicy, a tam większość ludzi chodzi do sklepu i bardziej tam czyta, chociaż tamta niech zostanie.

Przewodniczący Rady – odczytam pismo oficjalne od pana dyrektora Hulla, gdzie temat już był zaczęty na Komisjach i pan dyr informował, że skierował do UG pismo odnośnie wyjaśnień w sprawie maszyn szorujących, które zostały zakupione (w załączeniu). To tylko w formie wyjaśnienia, bo różne opinie padały na temat tych urządzeń.

Sołtys Z. Szkudlarek – mam kilka spraw, zacznę od Powiatu. U nas zostały wycięte drzewa i nie ukrywam, że kilka pni musiałyby być sfrezowanych, myślę że nawet wszystkie, dlatego że zagraża to też niebezpieczeństwu. Nie ukrywam, że jeden pień jest praktycznie u p. Biskupa w bramie, można podjechać i zobaczyć, bo kiedyś przesunął sobie bramę i ścięli to drzewo. Jakby ktoś wieczorem wjeżdżał, może nie zauważyć pnia. Druga sprawa do Powiatu, posesja nr 125 Pietras Ryszard, tam zapada się chodnik, dlatego że tam przepływa rów pod drogą i robi się wyrwa. Trzeba to zabezpieczyć, trzeba coś z tym zrobić, nie może tak być, że jest dziura po mrozach. Następna sprawa. Kto wstawiał znaki na Jeziorko, bo są tak jakby wstawione w błoto i tak się chwieją. Powinno być osadzone, żeby w miarę było solidnie zrobione. Pani z Jeziorka zgłaszała, że przy Domu Dziecka nie ma znaku, może tu też wstawić, bo kurierzy jeżdżą i dobrze by było wstawić. Z przystanku koło Domu Dziecka nie zabrano śmieci. Kosz jest przypięty, ale kluczy nie mają i nie odpinają i nie zabierają. Jest pełny, drugi raz jechali i nie zabrali. Następna sprawa, też na Jeziorku. Była odtwarzana droga tam gdzie tworzą się nowe zabudowy i mieszkańcy p. Wieczorek i Piekarek twierdzą, że ta droga powinna iść jeszcze dalej. Dlaczego małym kawałkiem została odtworzona, a nie tak jak powinna być na mapach.

Wójt Gminy – chyba wiedzą gdzie ma być. Czyli pan składa wniosek żeby była utwardzona.

Sołtys Z. Szkudlarek – tak, żeby mogli swobodnie sobie wyjechać. Porobiły się duże wyrwy na drodze w stronę szkoły. Panie nauczycielki też o to interweniowały, jak będzie tylko możliwość, żeby dziury zalepić, bo przywożą dużo dzieci do szkoły i często na dziury wjeżdżają.

Sołtys Z. Braliński – prosiłbym o posprzątanie po zimie pod wiatą, wiadomo że po zimie zawsze coś pozostanie.

Radny M. Pietras – kiedy się zacznie remont dróg gminnych szutrowych i żeby poprawić jakość hot-spotów.

Wójt Gminy – drogi zaczniemy robić najszybciej jak się da, już trochę się zaczęło.

Radny D. Chwaliński – mieszkańcy posesji nr 9,10 i 11 zgłaszali, żeby poprawić do nich wjazd tj. do p. Chłodnego, p. Bednarka, p. Nagłego, bo po zimie powyrwało i błoto się zrobiło, żeby przywieźć trochę tłucznia i wysypać, w kierunku kanału tak jak jest granica drogi. Droga za

Zmyśloną przy zakręcie, było ostatnio zgłaszane na Komisji, że woda z dróg polnych płynie, po drugiej stronie w kierunku Zimnej Wody jest bardzo duża wyrwa, a teraz będą rolnicy jeździć w pole i żeby pracownicy gminni przywieźli kamienia lub gruzu i uzupełnić ubytki które tam powstały.

Sołtys T. Strózik – w sobotę była duża wyrwa naprzeciwko kościoła w Krzyworzecze na pierwszym placu było oznaczone, jeżeli jest już naprawione, to dobrze, jeśli nie, to zgłaszam. Jak będą sypane drogi, to też na Majorat i na naszą końcówkę.

Przewodniczący Rady – wszystkie drogi zgłoszono na Komisjach.

Radny G. Prygiel – w dzienniku korespondencji zauważyłem, że jest odpowiedź z RIO z datą 2 lutego odnośnie naszej uchwały. Czy mogę otrzymać do wglądu kopię? Bo chyba odpowiedź przyszła. W dzienniku widzimy, że jest. Kolejna sprawa, mam pytanie odnośnie tego co pan wielokrotnie mówił w kwestii deficytu i naszej pożyczki, którą musieliśmy zaciągnąć do finansowania remontu budynku ZSiP. Ja poprosiłem o tą umowę, pan twierdził, że to jest warunek jakby otrzymania deficytu w budżecie. W umowie nie ma, że gmina ma mieć deficyt, w umowie którą zawarliśmy o dofinansowanie.

Wójt Gminy – może już 2 lata minęło jak pan jest radnym. Żeby wziąć kredyt czy pożyczkę, musi mieć pan braki finansowe. Jeżeli udowodni pan w budżecie, że nie ma pan braków, to jak pan weźmie pożyczkę i kredyt? Takie rzeczy obowiązują w naszej ustawie o finansach publicznych. Co innego jak pan chce sobie dodać i kupić samochód, ale w naszych budżetach samorządowych musi być wykazany deficyt. Nie może państwo wypuścić obligacji jeśli nie ma potrzeby wypuszczania takich obligacji, a ma wtedy kiedy ma większe wydatki niż dochody.

Radny G. Prygiel – jeszcze chciałem prosić o koszty poniesione do tej pory związane z projektem modernizacji sieci wodociągowej, o to co prosiłem poprzednio. Przypominam tylko. Czy będzie gotowe na sesję następną? Chciałem zobaczyć jakie ponieśliśmy w tej chwili koszty związane z projektem tej inwestycji.

Wójt Gminy – ale nie mamy sieci wodociągowej.

Radny G. Prygiel – modernizacji?

Wójt Gminy – stację uzdatniania wody, ale nie sieci wodociągowej.

Radny G. Prygiel – to co jest, a tam nie ma przebudowy też sieci wodociągowej w projekcie?

Wójt Gminy – ale w którym miejscu? Państwo nie zgodziliście się na to. Jeżeli jest, to w obrębie SUW.

Radny G. Prygiel – dobrze, ale poproszę o te koszty.

Radny A. Szewczyk – czy ma pan rozwiązanie nt. dachu na remizie OSP, bo jest rozpoczęty w ub. roku ten dach i trzeba by było go skończyć.

Wójt Gminy – tą rzecz w pewien sposób pilotują strażacy, więc oni szukali wykonawcy. Myślę, że to w ich gestii jest dążenie do tego, żeby to zrobić. To że środków brakuje, to trzeba określić jaka kwota jest potrzebna.

Radny A. Szewczyk – bo ja jestem też po rozmowie z wykonawcą i jest chętny żeby wejść, ale nie wiem jak z kosztami.

Wójt Gminy – Państwo przeznaczyci pewną kwotę na to zadanie, więc w ramach tej kwoty można działać. Jeżeli wykonawca poinformuje nas, ale strażacy mieli to pilotować, że w takim czasie wchodzi i wtedy będzie chciał skończyć to zadanie i określi ile środków teraz potrzeba jeszcze, to będziemy się starać te pieniądze zagwarantować i wypłacić je w terminie, który będzie zgodny po tym jak zmiany w budżecie dokonamy.

Radny P. Płonka – zgłaszam naprawę drogi na Kośnik jak będą robione drogi. Było kiedyś wywiezione, to praktycznie tłucznia już nie ma. Odnośnie tabliczki informacyjnej, Mokrsko jest dobrze poinformowane gdzie są numery domów, ale jeśli się jedzie do mnie i do sąsiada, to kończy się Krzyworzeka u p. Wiktorów, a mojego i sąsiada numeru szukają, bo nie ma nigdzie takiej tabliczki.

Wójt Gminy – mam jeszcze raz do Państwa sołtysów i radnych w tym momencie prośbę, bo w ub. roku była taka insynuacja z naszej strony, że Państwo patrzycie na Wasz teren i staracie się wszystko co trzeba żeby było, bo ciągle będziemy dobierać, a zbiorowo będzie taniej, pojedynczo

wyjdzie drożej. Może Państwo radni z sołtysami siadźcie i chwilę w każdej miejscowości przemyślcie czego brakuje i na następną sesję złożyć w formie pisemnej każde sołectwo co brakuje i zrobimy to, bo ciągle będzie, że brakuje. Jeżeli do następnej sesji nie zostanie zgłoszone, to ja nie będę w ogóle brał tego pod uwagę, koniec na ten rok, minęło i nie będziemy o tym mówić, bo to są koszty. Jak więcej zamówimy, to będzie taniej.

Radny M. Leszczewski – padło stwierdzenie na początku sesji, że w przedszkolu w Komornikach może coś wyjść i chciałbym wiedzieć o co chodzi. Druga sprawa, jesienią była zaczęta droga koło pani Kubiak w stronę kolejki. Przyszły mrozy i nie wyprostowali tej granicy. Chciałbym wiedzieć kiedy to będzie zrobione, najlepiej jeszcze przed tym jak się zaczną prace polowe, bo znowu rolnicy sobie tam przyorzą, wezmą to co niby jest ich.

Wójt Gminy – co do drogi, to jest rzecz, która jest nieskończona. Myślę, że będziemy się starali to jak najszybciej skończyć. Jeżeli chodzi o kwestię przedszkola i ogólnie szkoły w Komornikach, to biorąc pod uwagę wielkość tego obiektu, zwłaszcza drugi oddział, który w tej chwili jest w szkole, to przedszkole powinno inaczej wyglądać. To jest coś takiego jak w Ożarowie. Powinno być skupione w jednym miejscu z lepszą kuchnią i stołówką i jest po prostu zbyt małe, więc jeśli przyjdzie nacisk ze strony czynników kontrolujących, że ten obiekt im się dzisiaj nie podoba, to szkoła w Komornikach nie musi być rozbudowana pod klasy, ale pod przedszkole powinien powstać tam nowy obiekt i na pewno kwestia sali sportowej, być może jeszcze szatnie, a toalety można zrobić tam, gdzie są teraz szatnie.

Radna M. Wyřebak – odnośnie tabliczek, jeśli mamy ostatni raz zamawiać, to na Jasnej Górze jest źle oznakowanie tych tabliczek, bo tam jest Jasna Góra i Orzechowiec, a jest tylko Jasna Góra. Prosiłabym o poprawienie tych tabliczek i wyjaśnienie jak mają dokładnie wyglądać. Są źle numery poznaczane na Jasnej Górze, bo po jednej stronie jest Jasna Góra, a po drugiej Orzechowiec i na dole też jest sam Orzechowiec. Tabliczki są źle wykonane.

Przewodniczący Rady – myślę, że tak jak p. Wójt powiedział, na najbliższą Komisję czy sesję radni z sołtysami przygotowują listę i będzie to jedna informacja.

Wójt Gminy – poprosimy p. Józwiaka żeby był na miejscu, Państwo podejdziecie i pokażecie co jest potrzebne i na mapach się to zaznaczy, żeby było konkretnie.

Radna G. Siudy – na poprzedniej Komisji prosiłam o ksero dokumentacji dotyczącej remontu remizy w Krzyworzece i p. Piekarski obiecał mi tą dokumentację i nie dostałam do dzisiaj.

Radny A. Szewczyk – otrzymałem informację odnośnie przeanalizowania możliwości utworzenia przedszkola w Słupsku. Nie wiem czy wszyscy otrzymali, ale chciałbym zgłosić wniosek, żeby to przedyskutować na Komisjach, żeby to wszyscy otrzymali i jako punkt na Komisji. Jeszcze uwaga pisemna, proszę pisać w Słupsku nie w Słupskiej. Już było to u nas wyjaśnione.

Radna B. Cichosz – nawiązując do prośby p. Szewczyka, prosiłabym żeby na najbliższą Komisję przygotować informację. Otrzymaliśmy o wydatkach na naszą placówkę, prosiłabym żeby dokładnie takie same materiały wykonać na wszystkie placówki oświatowe na lata 2006-2017. Jeszcze bym prosiła aktualny plan zagospodarowania przestrzennego, czy możemy w wersji meilowej otrzymać, żeby nie kserować wszystkiego. Map rozumiem nie dostaniemy, bo będą do wglądu

Wójt Gminy – w małej wersji jest słabo widoczny.

Radna B. Cichosz – chodzi mi o zapisy tekstowe obowiązujące na dzień dzisiejszy.

Wójt Gminy – trzeba zeskanować. Mam prośbę, jeśli chodzi o wniosek, który pani złożyła. Przygotowanie takich rzeczy nie zajmuje dwie, trzy minuty, tylko trzeba temu sporo czasu poświęcić. Niech mi Państwo powiedzą czemu to ma służyć? Bo jeśli był spór dialektyczny o to, że w szkole w Mokrsku mało było wydawanych pieniędzy czy nie, jest wyliczone, że było dużo. Było wydane ok. 5 mln zł, z czego ok. 2 mln zł udało nam się pozyskać jako środki zewnętrzne, ale ogólnie na szkołę poszło 5 mln zł i teraz do czego dalej dążymy, co pani chce osiągnąć przez te wydatki?

Radna B. Cichosz – przeanalizować dokładnie wydatki.

Wójt Gminy – ale do czego dążymy?

Radna B. Cichosz – do analizy.

Wójt Gminy – i co z tej analizy wyniknie?

Radna B. Cichosz – będę miała wiedzę wtedy będę mogła ...

Wójt Gminy – nie zgadzam się z tym, że Państwo w danym momencie coś chcecie dla samego chcenia. To ja mogę powiedzieć, że chcę Państwa myśli przejrzeć w głowie tak dla samego chcenia. Musi coś z tego wynikać po co to robimy. Są rzeczy związane z tym ile poszło na remont w Krzyworzece, zaraz Państwo otrzymacie wszyscy. Ktoś coś mówi, jest udowodnione nie 400.000 zł tylko ileś tysięcy i jakie to były pieniądze. Niech Państwo określą cel po co mamy to robić, bo my naprawdę w gminie mamy dużo pracy. Tak samo kwestia przedszkola, jest podane, teraz proszę dalej wnioskować, robimy to przedszkole czy nie robimy.

Radny A. Szewczyk – w czym jest problem do dyskusji?

Wójt Gminy – nie jest problem, ale jest coś co trzeba zakończyć, albo robimy coś, albo nie.

Radny A. Szewczyk – będziemy dyskutować na Komisjach, jest wniosek.

Wójt Gminy – trzeba to zakończyć, więc teraz czym zakończymy to o co pani prosi?

Radna B. Cichosz – my stoimy w obliczu dość intensywnej pracy nad wydatkami w poszczególnych szkołach. Dzisiaj np. p. Majtyka proponował już we wniosku swoim, żeby przystąpić do przygotowania projektu na salę gimnastyczną na rozbudowę przedszkola. Przecież to samo będzie dotyczyło szkoły w Krzyworzece, w Komornikach. Uważa pan, że w tej sytuacji niezasadne jest znać sytuację od początku jak ona wyglądała? Spotykamy się np. z takimi błędami, które w tej chwili powodują nowe koszty związane z tworzeniem projektu. Mówię tu o przyłączeniu gazu. Ewidentne niedopatrzenie. Ja już nie dochodzę czyje, bo to już musztarda po obiedzie, ale być może uda nam się rozsądnie podejść do tych wydatków. Ja bardzo proszę o przygotowanie takich zestawień.

Wójt Gminy – ja nie wyrażam na to zgody, nie będzie coś takie przygotowane, póki pani nie poda celu po co to ma być.

Radna B. Cichosz – potrzebuję to w celu przeanalizowania tego co było i przygotowania się do swego stanowiska na czas przyszły.

Wójt Gminy – w czasie przyszłym te rzeczy w ogóle nie wiążą się z tym, co będzie w przyszłości.

Radna B. Cichosz – ale to nie ma znaczenia. My będziemy rozmawiać i będziemy decydować o sprawach przyszłych.

Wójt Gminy – jeszcze raz, niech pani poda cel dla czego to ma być przygotowane, konkretny cel.

Radna B. Cichosz – potrzebuję takie materiały do przeanalizowania sytuacji byłej, żeby móc podejmować wnioski...

Wójt Gminy – sytuacji byłej dotyczącej czego?

Radna B. Cichosz – szkół, wydatków na placówki oświatowe w gminie Mokrsko.

Wójt Gminy – czyli?

Radna B. Cichosz – szkoły i przedszkola. Nie wie pan jakie są placówki oświatowe w gminie Mokrsko?

Wójt Gminy – wiem jakie są.

Radna B. Cichosz – z miejscowości Mokrsko już mamy.

Wójt Gminy – żeby coś przygotować, to musi być z tego jakiś wynik.

Radna B. Cichosz – panie Wójcie, nie drążył pan w kwestii, jeżeli przygotowywany był taki wykaz jeśli chodzi o Mokrsko.

Wójt Gminy – kwestia Mokrska jest z Państwa strony bardzo często i był taki wniosek, żeby to przygotować, żeby pokazać, m.in. pani.

Radna B. Cichosz – nie.

Wójt Gminy – była dyskusja i była mowa o tym, tu Państwo dyskutowali, czy inwestycje, które są związane z Mokrskiem, w pewien sposób były skupione tylko na Mokrsku, czy były jeszcze gdzieś indziej. Były skupione, wydaliśmy określoną kwotę, mają Państwo ją wyliczoną. Może jeszcze kwota jest mniejsza, bo wyjdzie, że jeszcze kilka rzeczy było. Jest pokazane i myślę, że Państwo dyskusję nt. Mokrska zakończą, bo jest zrobione, pozyskaliśmy pieniądze, stan jest taki. Teraz pytanie jaki jest cel tego, co pani chce. My nie będziemy każdej szkoły „przewalać” i 2 dni będą ludzie pracować po to, żeby pani, właśnie nie wiem co.

Radny G. Prygiel – jeśli pan odmawia, to proszę o podanie podstawy prawnej na jakiej podstawie pan odmawia udzielenia takiej informacji.

Wójt Gminy – jeśli Państwo mi zaznaczycie czego ma to dotyczyć jako wniosek, nie ma problemu, ale jeśli to będzie samo liczenie dla liczenia i potem porównywania co i w której szkole było i dlaczego, to nie ma sensu. Niech Państwo podają konkretnie po co jest to potrzebne. Jeżeli pani powie, że chce pani porównać wydatki w innych szkołach i chce pani udowodnić, bo w tym momencie tak jest, że wcale te szkoły nie były doinwestowane, to Państwo złożą taki wniosek, jest zasadny, sprawdzimy. Żebyśmy nie robili 500 razy to samo. To kosztuje. Papier kosztuje, człowiek kosztuje, my mamy wiele innych problemów, które trzeba rozwiązywać.

Radny G. Prygiel – udzielanie takich informacji należy także do obowiązków UG i jego pracowników i pana. Jeżeli pan odmawia takiego czegoś, żąda pan jakichś uzasadnień, proszę mi podać na jakiej podstawie prawnej.

Wójt Gminy – ale jakie ma pan prawne podstawy, żeby żądać od nas czegoś takiego?

Radny G. Prygiel – prawo o informacji publicznej.

Wójt Gminy – i co dalej z tą informacją? Proszę mi podać podstawę prawną.

Radny G. Prygiel – rozdział 5 § Zasady dostępu obywateli do dokumentów § 22 ust. 1. *Każdy obywatel ma prawo dostępu do dokumentów dotyczących wykonywania przez gminę zadań publicznych.*

Wójt Gminy – ale co tam pisze dalej?

Radny G. Prygiel – *dostęp do dokumentów obejmuje prawo do uzyskania informacji.*

Wójt Gminy – jeżeli pan chce uzyskać informację publiczną, składa pan odpowiedni wniosek. Tam jest sprecyzowany i odpowiemy.

Radny G. Prygiel – to złożymy formalny wniosek na piśmie.

Radny M. Pietras – powinniśmy się określić czy sołtysi też chcą zobaczyć zakończenie III etapu remontu szkoły w Mokrsku. Mieliśmy tam pójść i nie wiem czy jest przełożone na później. Miało być na Komisji, na sesji, może sołtysi też by chcieli zobaczyć.

Radny M. Leszczewski – jeszcze do wniosku p. Szukdlarka, chodzi o sfrezowanie pni, bo 2 drzewa zostały wycięte w kierunku od sklepu w stronę kościoła. Te drzewa rosły prawie że na środku chodnika, drzewa zostały wycięte, ktoś pójdzie wieczorem i może sobie krzywdę zrobić. Prosiłbym, żeby do Starostwa napisać pismo o sfrezowanie tych pni, oraz o ponowne ułożenie na tym odcinku chodnika, żeby to miało ręce i nogi, a nie żeby na środku chodnika taką pułapkę zrobić.

Radny G. Majtyka – frezowanie jest ważniejsze niż ścięcie drzewa, bo drzewo było widać z daleko, a pnia nie widać.

Przewodniczący Rady – czy pan radny Pietras chce żebyśmy jeszcze dzisiaj wizytowali szkołę, bo nie rozumiem. Wprowadzić na najbliższą sesję jako pkt 1, kto będzie zainteresowany, wtedy przyjedzie na godz. 9:00, jeśli nie, to przyjedzie na godz. 9:30 i rozpoczniemy od wizytacji szkoły. Taka jest moja propozycja.

Radna M. Wyrębak – czy został zatrudniony nowy pracownik do obsługi administracyjnej z programu 500+?

Wójt Gminy – poprosimy panią kierownik GOPS.

Radny G. Prygiel – odnośnie zestawienia wydatków na Ożarów, ja też muszę złożyć to na piśmie? Bo tutaj pan nie miał żadnych zastrzeżeń do czego mi jest to potrzebne?

Wójt Gminy – mówimy o tym, że w danym momencie chcemy coś zrobić. To jest rzecz do przodu, wiadomo do czego dążymy. Jeżeli chcemy coś porównywać jako historię, to zrobimy z tego jakiś wniosek. Państwo nawet jak wnosicie o informację publiczną, musi to pan uzasadnić dlaczego. Przy wydatkach na Ożarów, po to żeby podjąć decyzję czy pan popiera ten wniosek czy inny.

Radny G. Prygiel – dziękuję za odpowiedź, rozwiął pan moje wątpliwości. Do p. Skarbnik, kwestia pracownika pojawiła się w momencie, kiedy pytałem się o te 2%, które uzyskujemy jakby z dystrybucji 500+ i wtedy chyba pani powiedziała, że to idzie na koszty tego pracownika, który został zatrudniony.

Wójt Gminy – przyjdzie pani kierownik i powie, bo były 2 różne etapy. Etap zbierania wniosków i potem dalszej pracy. W międzyczasie zmieniła się ustawa odnośnie liczby pracowników

socjalnych, też może być inna. Pojawia się kwestia asystenta rodziny, kwestia innego jego finansowania. To jest żywy organizm. Co można powiedzieć, to na opiekę społeczną teraz wydajemy dużo pieniędzy.

Skarbnik Gminy – w międzyczasie poinformuję Państwa, że w roku 2016 na świadczenia, o które pan pyta wychowawcze, wartość tych świadczeń to 3.168.480,10 zł. Z tego na wynagrodzenia i pochodne, czyli fundusz pracy, ZUS i wynagrodzenia osobowe – 42.629,04 zł, zakup materiałów i wyposażenia – 17.213,06 zł, zakup usług pozostałych – 1.600,00 zł, podróże służbowe krajowe – 1.200,00 zł, odpis na fundusz socjalny – 820,00 zł i szkolenia 1.200,00. W sumie 3.233.142,20 zł. To są wydatki na podstawie sprawozdań otrzymanych z GOPS-u.

Przewodniczący Rady – witam panią Jolantę Gardyan. Zostało zadane pytanie przez panią radną Wyřebak.

Wójt Gminy – mam prośbę, jeżeli mogłaby pani teraz przedstawić jak w ogóle działa ośrodek pomocy społecznej, jakie osoby są zatrudnione i wytłumaczyć, czy z programu 500+ jest oddzielna osoba, przedstawić strukturę zatrudnienia.

Pani J. Gardyan – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mokrsku – na dzień dzisiejszy mamy 7 pracowników tj. księgowa ½ etatu, kierownik, pracownik do świadczeń rodzinnych, do 500+ i w tym jeszcze ta osoba ma program unijny, asystent rodziny i 2 pracowników socjalnych. Na początku jak weszło 500+ nie było pracownika. Pracownicy z GOPS-u wszyscy przyjmowali wnioski na 500+. Nie został zatrudniony, bo wracała osoba, która była na urlopie wychowawczym i po powrocie w sierpniu wróciła na stanowisko i prowadzi świadczenia 500+.

Radna M. Wyřebak – miała etat z funduszu?

Pani J. Gardyan – miała z funduszu, ale fundusz się skończył. Tutaj 500+ płaci, zachowaliśmy to, bo wiadomo, że opłacone jest ze świadczeń rodzinnych i z 500+.

Radna M. Wyřebak – a umowę o pracę do kiedy miała?

Pani J. Gardyan – umowę miała na stałe, dlatego że oprócz tego, każdy pracownik socjalny zastępuje innego pracownika, bo w tym czasie też inna koleżanka była wcześniej na urlopie i też wykonywała inne zadania.

Wójt Gminy – żeby jeszcze pani wytłumaczyła, za których de facto pracowników płacimy z budżetu gminy.

Pani J. Gardyan – z budżetu gminy płacimy za kierownika, za księgową i opiekunki, bo wiadomo, że w terenie są opiekuni i na dzień dzisiejszy mamy 3 opiekunki. Są stanowiska tj. 500+, pracownicy socjalni, świadczenia rodzinne i asystent rodziny, który jest w tej chwili z projektu. Do tej pory był też, ale z zadań wojewody z programu.

## P u n k t 10

### Zamknięcie obrad sesji

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie się porządku obrad, podziękował wszystkim za udział i następnie zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy.

Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część protokołu:

Lp.	Nr uchwały	w sprawie
1.	XXIX/153/17	projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego;
2.	XXIX/154/17	przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku;



3.	XXIX/155/17	nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko;
4.	XXIX/156/17	zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mokrsko na lata 2017-2028;
5.	XXIX/157/17	zmian w budżecie Gminy Mokrsko na rok 2017;
6.	XXIX/158/17	przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko;
7.	XXIX/159/17	przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko.

Na powyższym protokół zakończono i podpisano.-

Protokołowała:

Anna Wiktorek

Przewodniczący Rady Gminy

Tomasz Stefaniak

Protokół niniejszy obejmuje:

1. Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 do 24.
2. Podjęte uchwały od Nr XXIX/153/17 – XXIX/159/17.
3. Załączniki jak niżej:

<b>Lp.</b>	<b>Treść załącznika</b>	<b>Ilość stron</b>
1.	Zbiorcze zestawienie sprawozdań za okres od 16 stycznia do 15 lutego 2017 r.	9
2.	Informacja dotycząca przebudowy i remontu przedszkola w Ożarowie w kontekście projektu zarządzania energią w budynkach użyteczności publicznej.	2
3.	Opinia zbiorcza z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.	1
4.	Projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.	8
5.	Opinia zbiorcza z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku.	1
6.	Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania pomocy finansowej osobom fizycznym i prawnym w ramach realizacji przedsięwzięcia polegającego na demontażu, transporcie i unieszkodliwieniu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Mokrsko w 2017 roku.	1
7.	Opinia zbiorcza z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko.	1
8.	Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Mokrsko.	2
9.	Opinia zbiorcza z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko.	1
10.	Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu	3

	zagospodarowania przestrzennego terenów położonych w gminie Mokrsko.	
11.	Opinia zbiorcza z wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko.	1
12.	Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Mokrsko.	3
13.	Pismo mieszkańców Chotowa z prośbą o przebudowę drogi powiatowej Nr 4509E.	4
14.	Wyjaśnienie odnośnie automatów szorująco-zbierających.	1